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PLE DE L’AJUNTAMENT  

 
 
Sessió Ordinària                                                                      Dijous, 27 de març de  2014 
Acta núm. 6                                                                                                         1a. convocatòria 
 
Senyors/Senyores assistents: 
  
Alcaldessa-Presidenta: SRA. RAQUEL SÁNCHEZ JIMÉNEZ. 
 
Regidors/Regidores: SR. VÍCTOR CARNERO LÓPEZ, SRA. APOLONIA HERRERA 
ZAMORA, SR. JOSÉ FCO. OBISPO VALLECILLOS, SR. GERMÁN AGUSTÍ SANCHÍS, 
SR. JORDI JIMÉNEZ HORCAJADAS, SR. MIQUEL-ÀNGEL DÍAZ NARANJO, SRA. 
LAURA BARRUFET MIRÓ, SR. JOAQUIM BALSERA GARCÍA, SR. JOSEP LLOBET 
NAVARRO, SR, SERGIO ENGLI IZQUIERDO, SRA. MÓNICA PARÉS CENTENO, SR. 
JOSÉ-ANTONIO SÁEZ LÓPEZ, SR. RAMON CASTELLANO I ESPINOSA, SR. ANTONI 
RAFANELL I AMAT, SR. GABRIEL MARTORELL I VIVES, SRA. EMMA BLANCO 
ANGUERA, SR. ANDREU PÉREZ I LORITE i SR. JORDI CALATAYUD I SANCHÍS. 
 
Funcionaris: 
Secretari: sr. Roger Cots Valverde. 
Cap del servei de secretaria: sr. Jaume Tutusaus Torrents. 
Interventor : sr. José Mª Garcia Pascual. 
Administratiu de secretaria: sr. Gregori Puchol Sanfeliu. 
 
En el Saló de Plens de l'Ajuntament de Gavà, situat a la Plaça de Jaume Balmes, s/n, es va 
reunir el Ple de l'Ajuntament el dia vint-i-set de març de dos mil catorze, en sessió ordinària, 
primera convocatòria, amb la presidència de la sra. Raquel Sánchez Jiménez, alcaldessa-
presidenta, concorrent els senyors/les senyores que s'esmenten més amunt, assistits pel secretari, 
sr. Roger Cots Valverde. 
 
Tant al començament com durant tota la sessió es va donar el quòrum d’assistència (1/3 del 
nombre legal) exigit per a la constitució vàlida del Ple, per l’art. 46.2.c) de la Ley 7/1985, de 2 
de abril, Reguladora de las Bases de Régimen Local. 
 
I essent les divuit hores, dotze minuts, la sra. alcaldessa-presidenta, va declarar oberta la sessió. 
 
Es van prendre per unanimitat, llevat d'aquells casos on expressament s'indica altra cosa, els 
acords següents: 
 

1 - ACTES SESSIONS ANTERIORS 
 
Aprovar les actes de les sessions anteriors núm. 2, de data 15 de febrer de 2014 (extraordinària), 
núm. 3, de data 15 de febrer de 2014 (extraordinària i urgent) i núm. 4, de data 20 de febrer de 
2014 (extraordinària), quedant pendent l’acta núm. 5, de data 27 de febrer de 2014 (ordinària).  
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PART RESOLUTIVA DEL PLE  

 
 
 

2 - LIQUIDACIÓ DEL PRESSUPOST DE L’AJUNTAMENT,  
EXERCICI 2013 

 
Donar-se per assabentat, segons el que disposa l’article 193.4 del Real Decreto Legislativo 
2/2004, de 5 de març, pel que s’aprova el Text Refós de la Llei Reguladora de les Hisendes 
Locals, del Decret de l’Alcaldia de data 5 de març de 2014 per mitjà del qual s’aprova la 
liquidació del pressupost de 2013 de l’Ajuntament, l’estructura de la qual és la següent: 
 
PRESSUPOST DE L’AJUNTAMENT 

 
1. Drets pendents de cobrament a 31/12/2013. ................................................. .14.028.573,04 
    Obligacions pendents de pagament a 31/12/2013.............................................8.290.066,59 
2. Resultat pressupostari ajustat ............................................................................2.451.101,48 
3. Romanents de crèdit..........................................................................................4.423.958,04 
4. Romanent de tresoreria per a despeses generals ...............................................3.306.544,61 
 

---------- 
 

Després de l’exposició que va fer la sra. Apolonia Herrera, tinenta d’alcaldessa, va 
prendre la paraula el sr. Jordi Calatayud, regidor del grup municipal d’ERC-EV-
IxG, qui digué que s’estava donant la imatge que hi havia un resultat de superàvit 
pressupostari quan el motiu d’aquest no era altre que l’increment de l’IBI i certs 
ingressos addicionals.  
 
Així mateix va recalcar que el pressupost havia sofert una gran desviació, en part 
per l’aportació que va haver de fer l’ajuntament a l’empresa municipal GTI, SA per 
la qual cosa pensava que el pressupost s’havia de fer entre tots i mirar d’ajustar-ho 
el màxim al que després seria la realitat. 
 
 
Seguidament, el sr. Gabriel Martorell, regidor del grup municipal de CiU manifestà 
que la formació política que representava no estava gens d’acord amb la liquidació 
ja que s’havien utilitzats els diners del Pla del Sòl i Habitatge Municipal com a 
ingressos corrents en lloc de reservar-los pels usos als quals estaven destinats. 
 
 
En el torn del grup municipal del PP, el regidor sr. Sergio Engli, fent una valoració 
tècnica de la liquidació va dir que la tresoreria fixada no s’ajustava a la realitat en el 
sentit que venia donada per una reducció en les aportacions a les empreses 
publiques que figurava com a romanent de tresoreria però que eren diners que es 
devien a dites empreses. En definitiva, que els números eren certs però no pas reals. 
 
 
Va tornar a intervenir la sra. Herrera, per assenyalar que el romanent positiu de 
tresoreria reflectia que s’estava gestionant amb responsabilitat en un context 
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econòmicament molt complicat pels constants impagaments d’altres 
administracions. 
 

 
3 – DONAR COMPTE DEL DECRET DE DELEGACIÓ D’ALCALDIA  

PER A CELEBRACIÓ DE CASAMENTS CIVILS  
 

Donar compte del Decret de delegació de l’Alcaldia per a celebració de casaments civils. 
 
 
4 - ACORD DEL PLE DE L’AJUNTAMENT, COM A JUNTA GENE RAL DE LA 
SOCIETAT MERCANTIL LOCAL “GAVANENCA DE TERRENYS I I MMOBLES, S.A. 
(GTI, SA)”, RELATIU AL CESSAMENT I NOMENAMENT D’UN MEMBRE DEL 
CONSELL D’ADMINISTRACIÓ  
 
PRIMER .- Disposar el cessament del Sr. JOAQUIM BALSERA GARCÍA com a membre 
del Consell d'Administració de la societat mercantil municipal "Gavanenca de Terrenys i 
Immobles, SA. (GTI, S.A.),  a l'empara de les facultats previstes en l'art. 9 dels seus Estatuts, 
atesa la seva renúncia, amb efectes des del dia 28 de març de 2014. 
 
SEGON.- Nomenar per cobrir la vacant produïda, la Sra. APOLONIA HERRERA 
ZAMORA , de nacionalitat espanyola, veïna de Gavà, i amb DNI, núm. 37.376.943-B. 
 
El nomenament es fa pel període pendent de complir pel Conseller substituït. La separació 
podrà ser acordada en qualsevol moment per la Junta General (Ajuntament en Ple).El 
nomenament haurà d'ésser acceptat per l’interessat mitjançant compareixença davant el 
Secretari de l'Ajuntament, amb declaració -a més a més- de què no està sotmès a cap dels 
supòsits de prohibició establerts en l'Art. 124 del Text Refós de la Llei de Societats Anònimes, 
ni a cap classe d'incompatibilitat, en especial les de la Ley 5/2006, de 10 de abril. 
 
 
5 - ACORD DEL PLE DE L’AJUNTAMENT, COM A JUNTA GENE RAL DE LA 
SOCIETAT MERCANTIL LOCAL “PRESTACIÓ DE SERVEIS AL C IUTADÀ, SA. 
(PRESEC, SA.)”, RELATIU AL CESSAMENT I NOMENAMENT D ’UN MEMBRE DEL 
CONSELL D’ADMINISTRACIÓ  
 
PRIMER .- Disposar el cessament del Sr. JOAQUIM BALSERA GARCÍA com a membre 
del Consell d'Administració de la societat mercantil municipal "Prestació de Serveis al 
Ciutadà, S.A. (PRESEC, S.A.),  a l'empara de les facultats previstes en l'art. 9 dels seus 
Estatuts, atesa la seva renúncia formulada mitjançant escrit de data 21 de març de 2014, amb 
efectes des del dia de l’adopció del present acord. 
  
SEGON.- Nomenar per cobrir la vacant produïda, la Sra. RAQUEL SÁNCHEZ 
JIMÉNEZ , de nacionalitat espanyola, veïna de Gavà, i amb DNI, núm. 52208355B. 
 
El nomenament es fa pel període pendent de complir pel Conseller substituït. La separació 
podrà ser acordada en qualsevol moment per la Junta General (Ajuntament en Ple).El 
nomenament haurà d'ésser acceptat per l’interessat mitjançant compareixença davant el 
Secretari de l'Ajuntament, amb declaració -a més a més- de què no està sotmès a cap dels 



 4 de 30

supòsits de prohibició establerts en l'Art. 124 del Text Refós de la Llei de Societats Anònimes, 
ni a cap classe d'incompatibilitat, en especial les de la Ley 5/2006, de 10 de abril. 
 
L’acord va ser adoptat per disset (17) vots a favor (9 PSC, 4 PP, 3 CiU i 1 ICV-EUiA), cap en 
contra i dues (2) abstencions (ERC-EV-IxG), donant-se per tant el vot favorable de la majoria 
simple (més vots afirmatius que negatius) dels membres de la Corporació presents –en aquest 
moment– a la sessió (19), quòrum que, amb caràcter general, exigeix l'art. 47.1 de la Ley 7/1985, 
de 2 de abril, Reguladora de las Bases del Régimen Local, i l’art. 114.1 del Decret legislatiu 
2/2003, de 28 d’abril, pel qual s’aprova el Text refós de la Llei municipal i de règim local de 
Catalunya. 
 

--------- 
 

Intervingué el sr. Andreu Pérez, regidor i portaveu del grup municipal d’ERC-EV-
IxG per reivindicar el vot dins de la societat PRESEC, S.A. En aquest sentit, el 
representant que tenien en aquest moment no podia exercir el seu dret a vot i, a la 
vista dels canvis dels membres del consell d’administració, demanaven poder 
exercir-ho.  

 
 

6 - 2a MODIFICACIÓ PUNTUAL DEL PLA PARCIAL  
DEL SECTOR PLA DE PONENT (Illa A8 i B2) 

PRIMER .- Aprovar provisionalment la “2a Modificació puntual del Pla Parcial del sector 
Pla de Ponent (Illa A8 i B2)”, promoguda per l'Ajuntament de Gavà. 

SEGON.- Remetre-la a la Comissió Territorial d’Urbanisme de l’àmbit metropolità de 
Barcelona (Av. Josep Tarradellas, 2-6, 08029 Barcelona), als efectes de la seva aprovació 
definitiva. 
 
L’acord no va ser aprovat atès que en la votación va obtenir deu (10) vots a favor (9 PSC i 1 
ICV-EUiA), cinc (5) en contra (3 CiU i 2 ERC-EV-IxG) i quatre (4) abstencions (PP), no 
donant-se per tant el vot favorable de la majoria absoluta (11) del nombre legal de membres de 
la Corporació (21), quòrum especial que, per a aquest cas, exigeix l'article 114.2.k) de la Ley 
7/1985, de 2 de abril, Reguladora de las Bases del Régimen Local i l’art. 114.1 del Decret 
legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, pel qual s’aprova el Text refós de la Llei municipal i de règim 
local de Catalunya. 
 

--------- 
 

Un cop feta l’exposició de l’acord per part del sr. José Obispo, tinent d’alcaldessa, 
va intervenir sr. Andreu Pérez, regidor i portaveu del grup municipal d’ERC-EV-
IxG per dir que mantenint la seva línia d’oposició envers el Pla de Ponent votarien 
en contra de l’aprovació de l’acord. 
 
Per la seva banda, el sr. Ramon Castellano, regidor i portaveu de la formació 
política de CiU va avançar que votarien en contra però no pas pel seu 
posicionament  en contra del Pla de Ponent sinó amb coherència amb les anteriors 
votacions que s’havien fet en les darreres modificacions. 
 



 5 de 30

 
En el torn del grup municipal del PP, el regidor sr. Sergi Engli, va dir que el seu vot 
seria d’abstenció perquè cada vegada veien la situació més complicada en aquesta 
pastilla atenent els rumors d’impugnació que havien sentit que els hi generava 
molta incertesa. 

 
 
7 - RATIFICAR LA INTERPOSICIÓ DE RECURS DE CASSACIÓ  CONTRA LA 
SENTENCIA NÚM. 674 DE DATA 3 D’OCTUBRE DE 2013, DICTADA PER LA SECCIÓ 
SEGONA DE LA SALA DEL CONTENCIÓS-ADMINISTRATIU DEL TRIBUNAL 
SUPERIOR DE JUSTÍCIA DE CATALUNYA EN EL RECURS NÚM.  414/2010  
 
Procedir a ratificar la interposició de cassació davant el Tribunal Suprem contra la Sentencia 
núm. 674 de data 3 d’octubre de 2013 dictada per la Secció Segona de la Sala del 
Contenciós-Administratiu del Tribunal Superior de Justícia de Catalunya en el recurs núm. 
414/2010, al entendre que el pronunciament judicial esmentat resulta lesiu pels interesso 
municipals.   
 
L’acord va ser adoptat per dotze (12) vots a favor (9 PSC, 2 ERC-EV-IxG i 1 ICV-EUiA), cap 
en contra i set (7) abstencions (4 PP i 3 CiU), donant-se per tant el vot favorable de la majoria 
simple (més vots afirmatius que negatius) dels membres de la Corporació presents –en aquest 
moment– a la sessió (19), quòrum que, amb caràcter general, exigeix l'art. 47.1 de la Ley 7/1985, 
de 2 de abril, Reguladora de las Bases del Régimen Local, i l’art. 114.1 del Decret legislatiu 
2/2003, de 28 d’abril, pel qual s’aprova el Text refós de la Llei municipal i de règim local de 
Catalunya. 
 
 

8 - ORDENANÇA GENERAL DE SUBVENCIONS 
(Aprovació definitiva) 

 
PRIMER .- Estimar parcialment les al·legacions presentades per Mónica Parés Centeno i 
Sergio Engli Izquierdo (RE.1581 de 28 de gener de 2014), en nom del grup municipal del Partit 
Popular de Catalunya a l'Ajuntament de Gavà, en relació a l’Ordenança General de 
Subvencions, en base en l'acta de la sessió de 28 de febrer de 2014 del Comité d'Estudi de dita 
ordenança que consta a l’expedient administratiu, que s’accepta i s’incorpora al present acord 
com a motivació, a l’empara d’allò que estableix  l’art. 89.5 de la Llei 30/1992, de 26 de 
novembre, de Règim Jurídic de les Administracions Publiques i del Procediment Administratiu 
Comú. Una fotocopia compulsada de l’esmentat informe s’adjuntarà a la notificació que es 
practiqui als interessats. 
 
SEGON.- Aprovar definitivament l’Ordenança General de Subvencions, en la que s'han 
introduït modificacions als articles 20, 28 i 47. 
 
Aquesta ordenança, va ser aprovada inicialment per acord de Ple de 28 de novembre de 2013, i 
sotmesa a informació pública durant el període de trenta dies hàbils, mitjançant anunci al 
Butlletí Oficial de la Província de 31 de desembre de 2013, al Diari Oficial de la Generalitat de 
31 de desembre de 2014, al diari El Punt Avui del dia 23 de desembre de 2013 i al tauler 
d’anuncis de l’Ajuntament. 
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TERCER.- Trametre a l’Administració de l’Estat i a la de la Generalitat de Catalunya, en el 
termini de 15 dies, l’acord d’aprovació definitiva de l’Ordenança i la còpia íntegra i fefaent 
d’aquesta, i publicar-la en el Butlletí Oficial de la Província, inserir-la en el tauler d’anuncis de 
la Corporació i anunciar al DOG la referència del BOP en que s’hagi publicat íntegrament el 
text. Entrarà en vigor un cop publicat el text complet i hagi transcorregut el termini de 15 dies 
hàbils previst a l’art. 65.2 de la Llei 7/1985, de 2 d’abril, Reguladora de les Bases de Règim 
Local. 
 
L’acord va ser adoptat per dotze (12) vots a favor (9 PSC, 2 ERC-EV-IxG i 1 ICV-EUiA), cap 
en contra i set (7) abstencions (4 PP i 3 CiU), donant-se per tant el vot favorable de la majoria 
simple (més vots afirmatius que negatius) dels membres de la Corporació presents –en aquest 
moment– a la sessió (19), quòrum que, amb caràcter general, exigeix l'art. 47.1 de la Ley 7/1985, 
de 2 de abril, Reguladora de las Bases del Régimen Local, i l’art. 114.1 del Decret legislatiu 
2/2003, de 28 d’abril, pel qual s’aprova el Text refós de la Llei municipal i de règim local de 
Catalunya. 
 

---------- 
 

Després de l’exposició que va fer la sra. Apolonia Herrera, tinenta d’alcaldessa, va 
prendre la paraula la sra. Mónica Parés, regidora del grup municipal del PP, qui va 
agrair l’estimació parcial d’algunes de les al·legacions que la formació política que 
representava va presentar però entenia que l’objectiu de moltes de les que no estaven 
presentades l’únic objectiu que tenien era aconseguir major transparència i agilitat tant 
en la tramitació com en l’atorgament de les subvencions, per la qual cosa va avançar 
que el vot que farien seria d’abstenció. 
 
Novament intervingué la sra. Herrera per contestar que les raons per les quals s’havien 
desestimat la resta d’al·legacions eren formals i no de fons. 

 
 

TORN D’URGÈNCIA  
 

U – 1) APROVACIÓ DEL CONVENI DE CESSIÓ DEL CASAL D’ AVIS 
DE LA FUNDACIÓ ESPECIAL PINNAE I L’AJUNTAMENT DE GA VÀ 

 
Primer. Aprovar el conveni de cessió del Casal d’Avis de la Fundació Especial Pinnae i 
l’Ajuntament de Gavà, pel termini de deu (10) anys. 
 
Segon. Autoritzar i Disposar la despesa plurianual a la Fundació Especial Pinnae, amb NIF 
G08169807, pels imports i a càrrec de les aplicacions pressupostàries que tot seguit es detallen: 
 
DESPESES CONVENI PINNAE. LLOGUER LOCAL  
Pacte 2n del Conveni 

ANY 
Previsió 

IPC 

IMPORT 
ANY (21% 
IVA inclòs) 

IMPORT A 
ABONAR 

APLICACIÓ 
PRESSUPOSTÀRIA 

2014   10.890,00 0 
2015 0,4 14.578,08 0 
2016 2 14.869,64 16.624,51 31014 2321A 226060216
2017 2 15.077,82 22.374,19 31014 2321A 226060217
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2018 2 15.288,91 22.585,28 31014 2321A 226060218
2019 2 15.502,95 22.799,32 31014 2321A 226060219
2020 2 15.719,99 17.544,09 31014 2321A 226060220
2021 2 15.940,07 15.940,07 31014 2321A 226060221
2022 2 16.163,23 16.163,23 31014 2321A 226060222
2023 2 16.389,52 16.389,52 31014 2321A 226060223
2024 2 4.154,74 4.154,74 31014 2321A 226060224

TOTAL   154.574,95 154.574,95 
     
 
ALTRES DESPESES CONVENI   
Pacte 4t del Conveni 

ANY TOTAL 
APLICACIÓ 

PRESSUPOSTÀRIA 
2014 7.722,41 31014 2321A 226060214 
2015 1.782,36 31014 2321A 226060215 
2016 1.818,01 31014 2321A 226060216 
2017 1.854,37 31014 2321A 226060217 
2018 1.891,45 31014 2321A 226060218 
2019 1.929,28 31014 2321A 226060219 
2020 1.967,87 31014 2321A 226060220 
2021 2.007,22 31014 2321A 226060221 
2022 2.047,37 31014 2321A 226060222 
2023 2.088,32 31014 2321A 226060223 
2024 758,70 31014 2321A 226060224 

Aquest conveni queda sotmès a la condició suspensiva d’existència de crèdit adequat i suficient 
per finançar les obligacions derivades del conveni en l’exercici corresponent. 
 
Tercer. Delegar en la Junta de Govern Local l’actualització anual de la despesa consignada al 
present conveni. 
 
Quart. Facultar a la senyora alcaldessa i al senyor tinent d'alcalde i president de l'Àmbit de 
Serveis a la Persona, de manera indistinta, per a la formalització del present acord. 
 
Cinquè. Comunicar el present acord a les persones interessades. 
 
Aquest punt va ser introduït a l’ordre del dia de la sessió amb la prèvia i especial declaració 
d'urgència apreciada per unanimitat i, en conseqüència, amb el vot favorable de la majoria 
absoluta (11) del nombre legal (21) de membres de la Corporació tal com  exigeix l'article 103-
3, del Decret legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, pel qual s’aprova el Text refós de la Llei 
Municipal i de Règim Local de Catalunya. Un cop declarada la urgència, el Ple va adoptar 
l’acord transcrit igualment per unanimitat, donant-se per tant i de manera manifesta el vot 
favorable de la majoria simple (més vots afirmatius que negatius) dels membres de la 
Corporació presents --en aquest moment-- a la sessió (19), quòrum que, amb caràcter general, 
exigeix l'art. 47.1 de la Ley 7/1985, de 2 de abril, Reguladora de las Bases del Régimen Local, i 
l’art. 114.1 del Decret legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, pel qual s’aprova el Text refós de la Llei 
municipal i de règim local de Catalunya. 
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---------- 
 

Després de l’exposició del sr. secretari justificant la urgència de l’acord va prendre la 
paraula el sr. Víctor Carnero, tinent d’alcaldessa, qui digué que s’havia signat un 
conveni entre la Fundació Especial Pinnae i l’Ajuntament de Gavà per tal de cedir 
el Casal d’Avis ubicat al c/ del Centre núm. 3  per un termini de deu anys. 
 
 
A continuació, el sr.  Andreu Pérez, regidor i portaveu del grup municipal d’ERC-
EV-IxG es va interessar per les condicions d’accés al Casal contestant-li el sr. 
Carnero que els requisits per accedir-hi eren els mateixos que en la resta de Casals 
municipals. 

 
 

 
PART DEDICADA AL CONTROL I FISCALITZACIÓ  

DELS ÒRGANS DE GOVERN 
 

 
 

PRECS I PREGUNTES 
 
En el torn de Precs i Preguntes, la sra. alcaldessa va procedir directament a donar compte i 
contestar els precs o preguntes que, prèviament i per escrit presentat amb més de vint-i-quatre 
hores d’antelació, havien estat formulades pels diferents regidors o grups amb municipals. Tot 
seguit es reflecteix a l’acta el contingut de les interpel·lacions formulades i de les corresponents 
respostes. 
 
El primer Grup municipal a qui la sra. alcaldessa va donar la paraula per començar a formular 
els precs o preguntes prèviament anunciats per escrit, va ser el del PP.  
 
En efecte, la regidora d'aquest grup, sra. Mónica Parés, atès --va dir--  que el passat diumenge, 
el país va prendre al primer President de la Democràcia i a un dels grans homes de la nostra  
història. Ell va ser una de les figures determinats de la Transició juntament amb altres dirigents i 
especialment, amb el recolzament d’una societat que va saber donar un pas endavant per no 
tornar enrere. A més de culminar amb èxit la Transició, amb ell es van aconseguir els majors 
drets i llibertats pels espanyols i el retorn a Europa. I va dur a terme la seva tasca des de una 
gran responsabilitat, marcada per la unitat, la solidaritat, la concòrdia, la llibertat, la pluralitat, la 
vocació de servei públic i la primacia de l’interès general en totes les seves decisions, sempre 
defensant el consens i el diàleg. Tota la societat espanyola li està rendint homenatge aquests 
dies. Des de l’Ajuntament de Gavà ens hem unit als 3 dies de dol decretats pel Govern de l’Estat 
i tots els Grups Municipals hem pogut fer declaracions envers la seva figura. Però a tots ens 
quedarà un deute pendent amb la seva persona i entenem que la ciutat de Gavà ha d’anar més 
enllà donada la seva importància com abanderat d’aquells valors que avui, més que mai, han de 
tornar a primera línia de les decisions polítiques i institucionals. Per tot l’anterior va formular un 
prec en el sentit de que se la corporació dediqui un carrer, avinguda o plaça de la ciutat a la 
figura d’Adolfo Suárez González com a primer president de la nostra Democràcia. 
 
Per part de l’equip de govern la sra. Apolonia Herrera va respondre que ho tindrien en 
consideració i ho traslladarien a la ponència de nomenclàtor. 
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En un segon prec, el sr. Sergi Engli va posar de manifest que el proppassat 11 de març vàrem 
tornar a celebrar el Dia Europeu de les Víctimes del Terrorisme i ho vàrem fer 10 anys després 
del major atemptat que ha viscut el nostre país.  Enguany, hem pogut veure la unitat de totes les 
administracions, entitats, víctimes i familiars com un reflex de la unitat que hi ha a tota la 
societat per mantenir la seva dignitat i fer justícia. Deu anys després d’aquella data, el 
terrorisme segueix sent una amenaça a tot el món atemptant contra la nostra llibertat. Una ciutat 
oberta i compromesa com Gavà hauria de manifestar la seva solidaritat amb aquelles persones 
que han estat privades de la seva llibertat i de la seva vida pel terrorisme. Es per tot l’exposat, 
que va formular el següent prec: Que el Govern Municipal instal· li en algun espai públic de la 
ciutat una placa en homenatge i record a totes les víctimes del terrorisme per tal de manifestar el 
nostre compromís contra aquesta xacra i mantenir sempre el record a les seves víctimes com 
símbol de llibertat, unitat i solidaritat.    
 
En relació a aquest prec la sra. Herrera va dir al sr. Engli que prenien nota i estudiarien la seva 
petició. 
 
 
Tot seguit el sr. Engli va tornar a intervenir, aquest cop per fer una pregunta, en la qual va posar 
com a antecedents que en los últimos años hemos vivido situaciones de conflicto entre el 
Equipo de Gobierno y el conjunto de la Policía Municipal por causas relacionadas con la central 
de Policía o con temas más laborales. Aunque el tema de la central de policía parece encarrilada 
(estamos a la espera de que se defina y se inicien las obras), los segundos continúan presentes y 
han provocado situaciones judiciales de muy diversa índole. Entre las situaciones judiciales que 
se han provocado, están las referidas a diversas reclamaciones de muy menor cuantía que han 
solicitado algunos agentes; dado que el Ayuntamiento no ha podido llegar a un acuerdo con 
dichos agentes, las reclamaciones han seguido el curso judicial correspondiente, con un coste 
para el erario público que no tiene nada que ver con el coste de la reclamación que había sido 
solicitada. Va acabar preguntant: ¿Cuántos litigios por temas laborales tiene en marcha en estos 
momentos el Ayuntamiento de Gavà y cuantos ha tenido en los últimos dos años? ¿Cuál ha sido 
el coste de los diferentes litigios laborales que ha tenido en estos dos años por dichos litigios 
laborales? Y de los litigios laborales por reclamaciones económicas de los trabajadores? ¿A 
cuánto ascendía la reclamación realizada por la parte litigante (trabajadores) en el caso de 
litigios por reclamaciones económicas? 
 
La sra. Herrera va contestar que en els darrers 2 anys l'Ajuntament de Gavà ha tingut un total de 
18 litigis relacionats amb temes laborals amb el seu personal, dels quals 15 corresponen al 
personal funcionari i 3 al personal laboral. Pel que fa al contingut de les demandes, 13 
corresponien a reclamacions econòmiques, 4 a qüestions derivades d'expedients disciplinaris i 1 
sobre relacions laborals relacionats amb l'aprovació per part de l'Ajuntament de Gavà d'un pla 
d'ajust. En aquests moments l'Ajuntament té en marxa un total de 12 conflictes en l'àmbit 
judicial, en diferents fases del procés, 1 sentència favorable a l'Ajuntament ha estat recorreguda 
al TSJC, en 4 assumptes s'ha realitzat la vista i estan  pendents de sentència, 5 assumptes estan 
pendents de judici i 2 hi ha sentència favorable pels  demandants i l’Ajuntament l'ha recorregut 
a TSJC. En quan els costos En els darrers 2 anys el cost dels diferents litigis fins a la data d'avui 
ascendeix a 21.390'40 € dels quals 12.549'50 € corresponen a reclamacions econòmiques 
realitzades pels empleats laborals i funcionaris d'aquest Ajuntament. Les reclamacions 
realitzades pels diferents empleats públics en el cas de reclamacions econòmiques en els darrers 
2 anys ascendeixen a la quantitat de 68.389'60 €. En aquest sentit cal fer esment que en aquest 
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import no s'inclou la quantitat de 192.118'22 € corresponent a la sol· licitud de la paga 
extraordinària de desembre de 2012 meritada fins a l'entrada en vigor del RD 20/2012 
corresponent al conflicte col·lectiu presentat pel Comitè d'Empresa, com a representants del 
personal laboral d'aquest Ajuntament. Finalment, també és necessari indicar que en 
determinades ocasions les quantitats sol· licitades tenen una certa indeterminació donat que es 
poden estendre durant tota la vida laboral de l'empleat.  
 
A continuació el sr. José-Antonio Sáez, regidor també del PP va exposar que ante la situación 
de crisis económica y dificultades que padecen muchos ciudadanos, suponiendo para muchos de 
ellos, un problema el poder afrontar el pago de los impuestos municipales y necesitando ayuda 
económica o alguna moratoria en el tiempo que les facilite poder cumplir con sus obligaciones. 
Va formular la següent pregunta: Respecto al IBI correspondiente al ejercicio 2013 solicitamos 
conocer: El número de contribuyentes que han solicitado ayudas para el pago de este impuesto; 
El número de contribuyentes a los que se les ha concedido; Respecto al gasto por contribuyente 
¿las ayudas han sido una cantidad fija o variable en función de ingresos? ; y si se hubieren 
concedido ayudas, cual es importe global de estas ayudas. 
 
 
Pel que feia a la pregunta la sra. Herrera va manifestar que en el ejercicio 2013 se otorgaron 
subvenciones sobre la cuota líquida del Impuesto sobre Bienes Inmuebles de la vivienda 
habitual, para los titulares de familias monoparentales y para personas mayores de 65 años. 
Estas subvenciones consistían, en el caso de personas mayores de 65 años, en un pago único de 
50 €, y en el caso de familias monoparentales, en un pago único de 80 €. Se presentaron en total 
195 solicitudes de subvención, de las que 170 correspondían a la modalidad de personas 
mayores de 65 años y 25 a la modalidad de familias monoparentales. De las 170 solicitudes 
presentadas por personas mayores de 65 años, 15 fueron desestimadas, por incumplimiento de 
los requisitos marcados en las bases de la convocatoria de la subvención, siendo aprobadas las 
155 solicitudes restantes. De las 25 solicitudes presentadas por familias monoparentales, 1 fue 
desestimada por incumplimiento de los requisitos marcados en las bases de la convocatoria, y 
24 fueron otorgadas. 
 
 
En una nova pregunta del PP, aquest cop a càrrec del sr. Joseph Llobet, va posar en 
coneixement que diversos veïns de Gavamar els hi havien comentat l’existència d’erugues als 
pinars del seu entorn. Algunes urbanitzacions ja han iniciat el tractament en aquells arbres de la 
se va propietat després d’haver detectat la plaga i els efectes de la invasió que en alguns casos 
ha suposat problemes respiratoris i epidèrmics, especialment, en menors. Es per tot l’exposat, 
que va preguntar: Quin és el capteniment del Govern Municipal sobre l’existència d’una plaga 
d’erugues als pinars de Gavamar i que podria afectar tant a pins de la zona pública com a 
comunitats privades? Quines han estat les accions dutes a terme per tal de subsanar les espècies 
afectades? Com valora el Govern Municipal el resultat d’aquestes acciones i quina la informació 
enviada als veïns de la zona per que tinguin cura i precaució atenent els perjudicis de la plaga? 
 
L’ajuntament de Gavà --respongué el sr. Obispo-- ja porta anys realitzant el tractament preventiu 
contra la processionària del pi a les zones públiques del municipi i de les zones periurbanes. Pel 
que fa a les zones periurbanes, inclosa Gavamar, l’any 2013 l’Ajuntament de Gavà va contractar 
una empresa de control de plagues fitosanitàries, per realitzar un tractament preventiu contra la 
processionària del pi. El tractament va tenir lloc al mes d’octubre de 2013, en horari nocturn. A 
data d’avui ni el Servei de Jardineria ni el Departament de Salut Pública i Consum no ha rebut cap 
queixa par part dels veïns de Gavamar sobre la processionària del pi. Cal tenir en compte que les 
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pinedes ubicades en terreny privat correspon al propietari realitzar els tractaments fitosanitaris 
corresponents. 
 
 
Acabat el torn corresponent al Grup del PP es va iniciar el del Grup municipal de CiU on els 
seus membres van prendre la paraula per a formular oralment els precs o preguntes formulats 
prèviament per escrit amb, si més no, vint-i-quatre hores d'antelació al començament de la 
sessió.  
 
El sr. Antoni Rafanell va encetar el torn de CiU posant com a antecedents que diferents 
comerciants de la petita i mitjana empresa de la nostra ciutat, se’ls havien adreçat per exposar-nos 
de la necessitat d’ampliar en depèn quins carrers i zones, com ara a les rodalies del carrer Major 
(part transitable) o de Sant Antoni Abat, els espais de càrrega i descàrrega o d’alguns espais 
d’estacionament limitat, per tal de facilitar la mobilitat en la compra comercial. És per aquests 
motius que va fer un prec en el sentit que es revisi al llarg de la ciutat la ubicació d’aquests zones i 
de la necessitat de la seva ampliació o trasllat en depèn quins llocs. 
 
La contesta va donar-la novament el sr. Obispo contestant que en les proximitats de tots els 
accessos a l’illa de vianant i a la rambla existeixen 17 punts de zona de càrrega, en concret a la 
zona que vostè fa referència carrer Major o Sant Antoni Abad ni han tres zones. A més a mes 
dintre de l’illa de vianants  està permès fer la càrrega i descàrrega de 7 a 10’30 h. i de 14’30 a 
17 h. Les zones de càrrega i descàrrega de la nostra ciutat estan dissenyades i estudiades per 
facilitar els treballs d’uns, vers als nostres veïns i els que ens visiten. Creiem que al voltant de 
l'eix comercial de la nostra ciutat els espais d’estacionament limitat, els pàrkings públics son 
suficients per facilitar la mobilitat i potenciar el nostre comerç.  
 
 
En un segon prec, el sr. Gabriel Martorell va prendre la paraula per manifestar que no és el 
primer cop que hem de tractar sobre la problemàtica a la nostra ciutat per la irresponsabilitat 
d’alguns propietaris d’animals domèstics que permeten embrutar la via pública constantment. 
No posem en dubte les accions que des del govern municipal s’hagin pogut dur a terme al 
respecte però el que està clar és que no són efectives de cap de les maneres doncs l’aspecte dels 
nostres carrers segueix sent llastimós al respecte. Cal actuar de veritat respecte aquest afer i 
assegurar-se del compliment de les normatives referents a la pertinença d’animals domèstics per 
part dels seus propietaris, fer una campanya específica de registre de microxips, documentació i 
control veterinari, estar pendents d’incompliments als nostres carrers i aplicar sancions per tal 
de despertar l’atenció de la ciutadania en quant a aquest afer. Caldria fins i tot estudiar la creació 
de taxes municipals per pertinença d’animals domèstics amb la finalitat de poder assumir per 
part del govern els costos de control citats anteriorment, gestió i neteja a l’espai públic que es 
provoca. És per aquests motius que va formular el següent prec:  Donada la situació a que hem 
arribat a Gavà, s’engegui d’immediat una actuació planificada i que resulti d’una vegada per 
totes efectiva al respecte de l’assumpte que tractem a la nostra ciutat. 
 
 
En relació al prec que formula, --contestà el sr. Obispo-- la policia municipal permanentment 
controla i actua en relació als propietaris de gossos que no respecten el que estableix 
l’ordenança municipal de tinença de animals domèstics i actuen de manera incivica. A més 
regularment es planifiquen campanyes adreçades a controlar i fer més efectiu el compliment i el 
respecte a les normatives municipals, per exemple control del cens, micro-xips dels animals 
domèstics, documentació, control del gossos potencialment perillosos, vigilància de les persones 
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que no retiren els excrements de la via publica, etc. Aquestes actuacions es planifiquen al 
serveis normal de la policia local i agents de la policia local vestits de carrer que és més efectiu. 
En aquests moments s’està dissenyant la propera campanya que es realitzarà en breu. 
 
 
Va tornar a intervenir el sr. Rafanell, aquest cop per realitzar una pregunta, en la que va posar 
com a antecedents que són molts els comentaris adreçats als nostres regidors, per part dels 
ciutadans, de la percepció d’un increment en la brutícia a la via pública. No parlem només de la 
produïda per la irresponsabilitat d’alguns propietaris d’animals domèstics, que també, sinó del 
que fa referència a papers, plàstics, objectes i d’altres similars. És per aquests motius que va 
preguntar: Ens poden indicar si també han detectat aquest fet, i en tot cas, quina es la quantitat 
de personal de neteja a la via pública assignat actualment i en el període dels darrers tres anys? 
S’ha mantingut la plantilla de personal adequada i de quines xifres d’increment o decrement 
parlem dins d’aquest període? 
 
Pel que fa aquesta pregunta el sr. Obispo va dir que no els hi consta cap increment de la brutícia 
als carrers de la ciutat, malgrat en situacions puntals es poden produir certes incidències en 
aquest sentit com a conseqüència de l’acció de les persones que rebusquen en els contenidors o 
en  dies ventosos, quan el vent dificulta els treballs de neteja. D’altra banda, el nombre de 
persones destinades a la neteja de l’espai públic s’ha mantingut estable en els darrers tres anys, 
sense que s’hagi produït cap decrement, i en tots cas, si reforços de personal en determinats 
períodes de l’any (caiguda de la fulla dels arbres a la tardor, reforços de neteja per a l’eliminació 
de males herbes, campanya d’estiu a la platja, etc). En aquest sentit,  el personal fixe destinat a 
neteja viària durant el període 2011-2014 s’ha mantingut en tot entre les 32 i  33 persones amb 
contracte fixe i a jornada completa. 
 
 
Tot seguit, el sr. Ramon Castellano, portaveu de CiU, es va fer ressò que el passat dia 7 de març 
l’Ajuntament de Gavà va celebrar el Dia Internacional de les Dones, com és costum fer-ho any 
rere any. Els actes centrals d’aquesta celebració varen ser unes coreografies davant la façana 
principal de l’edifici consistorial precedint l’acte institucional que va tenir lloc al Saló de Plens 
iniciat amb el parlament de la sra. alcaldessa. Tot seguit va intervenir la tinenta d’lcaldessa de 
l’Àmbit d’Igualtat i Ciutadania, parlament que ja va fer entreveure que aquest acte que havia de 
ser institucional, deixava de ser-ho per convertir-se en un acte totalment partidista i 
discriminatori vers tots aquells homes i especialment dones de la nostra ciutat que discrepen 
d’una única manera de pensar en àmbits com el de l’avortament. Cal tenir present, que els actes 
institucionals han de representar el conjunt de la ciutadania, sense entrar en posicionaments 
concrets sobre pensaments, legítims, però que corresponen, no a les institucions, sinó a les 
diferents opcions polítiques. Aquesta situació que es va viure en aquest mateix saló que avui ens 
acull, va suposar la indignació de moltes persones presents i que fins i tot, moltes d’elles així 
com el conjunt de regidores i regidors de tots els grups polítics que no formen part del govern 
municipal, abandonéssim l’acte per dignitat pròpia. És per aquests motius que va formular la 
següent pregunta: A diferència de la resta de celebracions dels anys anteriors on tots ens hem 
sentit representats pels actes institucionals, consideren vostès correcte el format de l’acte 
institucional que van organitzar per aquest any? Pensen tenir present l’incident, mostrar les 
corresponents disculpes i prendre nota per a properes celebracions institucionals en nom de 
l’Ajuntament? 
 
La sra. Emma Blanco va respondre que l’acte unitari del Dia Internacional de les Dones es 
celebra arreu del món i l’ajuntamernt de Gavà s’hi suma amb un programa anomenat Març 
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Violeta consensuat amb la Comissió Violeta. Aquest any, a l’igual que en altres ocasions l’acte 
es va portar a terme a la sala més noble de la ciutat, la sala plenària, símbol i referent de la 
democràcia en la ciutat on es celebraven altres tipus d’actes que feien el símbol màxim de la 
llibertat d’expressió de les diferents opinions de la ciutadania diversa. L’acte va constar de 4 
parts i en la conferència central es va escollir un tema d’especial rellevància per les dones que 
va consistir en l’explicació del projecte de llei que afecte a les dones.  
 
Va dir que el discurs que va realitzar va ser polític i es va parlar de les polítiques d’igualtat, 
explicant la Comissió Violeta, el lema escollit, recordar la doble dimensió que tothom té del dia 
8 de març i reivindicar ser ciutadanes de ple dret així com parlar de la situació a Catalunya i a 
Espanya de les dones d’avui i els reptes que queden, no veient per enlloc cap motiu de 
discriminació. 
 
La sra. Alavern, professional de prestigi en qüestions de planificació familiar de Catalunya i 
membre de l’Observatori de Drets Sexuals i Reproductius va fer una ponència relativa on va fer 
una explicació històrica de la legislació respecte dels drets reproductius així com la proposta de 
reforma del ministre Gallardón, entre d’altres. 
 
Va dir al sr. Castellano que acceptava com a dona i com a demòcrata que no li hagués pogut 
agradar l’acte que es va fer a la sala plenària però ella no per això s’aixecaria de la sala ni 
posaria els adjectius que havia posat prèviament a la Junta de Portaveus. 
 
 
Un cop el torn del grup municipal CiU va finalitzar, va començar el corresponent al grup 
d’ERC-EV-IxG. 
 
En una primera intervenció el regidor d’aquest grup, sr. Andreu Pérez, va recordar --com a 
antecedents-- que diverses entitats cíviques de Gavà, organitzadores de diversos menjars 
solidaris que s’han fet a la ciutat des de l’any 2012 ençà (les Migas solidàries del 22 de 
desembre de 2012, l’Olla solidària del 25 de maig de 2013 i la Paella solidària de l’1 de febrer 
de 2014) així com els berenars solidaris amb debat, realitzats amb la intenció de posar en 
evidència el greu problema que representa que una part dels veïns de la ciutat no tinguin 
assegurat un dret bàsic com el de l’alimentació. A mitjans 2012, l’Ajuntament de Gavà es va 
comprometre, verbalment i per escrit a través dels seus mitjans de comunicació, a realitzar les 
accions necessàries per establir un servei de menjador social a Gavà, així com un servei 
d’aixopluc d’urgència per a transeünts sense sostre. Existeix una partida al pressupost municipal 
per a aquest 2014 de 70.000 € per destinar-los a acció social i un compromís per realitzar 
l'estudi d'implantació d'un menjador social abans d'acabar el primer trimestre per implantar-lo 
seguidament. Des que es va formular aquella proposta no s’ha realitzat cap acció per fer-la 
efectiva. No s’ha encarregat cap estudi ni s’ha habilitat cap local, ni hi ha cap projecte en marxa 
per fer realitat ni el menjador social ni l’aixopluc per a transeünts. Després de parlar amb 
diverses entitats que presten serveis assistencials i reparteixen aliments entre les famílies 
necessitades, sabem que a Gavà hi ha prop de 1.000 famílies sense prou recursos per garantir 
una bona alimentació als seus membres. La pobresa i l’exclusió social són una realitat a la que 
els serveis socials depenents de l’administració local no fan front amb la deguda intensitat i 
diligència, éssent necessaris els actes de voluntariat de la societat civil local, gràcies a la qual la 
situació social encara no ha esclatat. La lluita contra l’exclusió social i contra la pobresa ha 
d’involucrar l’administració municipal a través de polítiques actives de prestació de serveis. 
Amb les accions de recollida d’aliments promogudes des del voluntariat no n’hi ha prou, i no 
solucionen el problema de fons. Per la qual cosa va fer el següent prec: Demanem que  de 



 14 de 30

manera urgent, es creï una coordinació real entre els responsables dels serveis socials 
municipals i les entitats del voluntariat que estan atenent a famílies en risc d’exclusió social, 
basada en el respecte mutu i el foment de la cooperació entre els diferents actors; Que, sense 
més dilacions, l’Ajuntament creï, estableixi, adjudiqui i gestioni el servei de menjador social a 
Gavà i un servei d’aixopluc per a transeünts sense sostre; i que el menjador social a Gavà 
esdevingui una realitat, perquè és factible, tal com demostren molts altres municipis que ja 
disposen d’aquest servei, bé de caràcter i iniciativa plenament municipal, com Tarragona, 
Manresa, Figueres, Badalona, o Calafell, o bé d’iniciativa social amb suport municipal, com 
Cerdanyola del Vallès, Sant Adrià del Besòs, Vic, Mataró o Reus. 
 
Permeti que abans de respondre el seu prec --digué el sr. Carnero-- puntualitzi les dades que 
estan incloses a la part expositiva i que no s’ajusten a la realitat. El conjunt d’entitats que 
reparteixen aliments a la ciutat estan atenent a unes 400 famílies, lluny de les 1.000 que vostè 
esmenta. Tampoc ens aclareix com arriba vostè a aquesta xifra. Ja estem acostumats a les 
exposicions  alarmistes del seu grup municipal, però posar en qüestió la tasca dels serveis 
socials municipals amb la frase de “no fan front amb la deguda intensitat i diligència” penso que 
és una acusació gratuïta, sense fonament i de dubtosa sensibilitat en boca d’algú que afirma 
treballar per la ciutat.  
 
Respecte del seu prec, i tal com vostè sap, el proper dilluns està convocada la constitució de la 
Comissió Executiva de la Plataforma Gavà Solidària, on es podran tractar aquests i altres temes 
relacionats i  decidir entre tots i totes el camí a seguir.També voldria aprofitar per convidar a les 
entitats cíviques a les que vostè fa referència a sumar esforços i treballar de forma coordinada i 
unitària amb la Plataforma Gavà Solidària i en el si de la mateixa Plataforma fer els 
corresponents estudis i reflexions al voltant de la realitat de Gavà i de quines hauran de ser les 
línies d’actuació més adequades. 
 
 
 
Contestat el prec, el sr. Jordi Calatayud, també regidor d’ERC-EV-IxG va passar a formular un 
segon en el qual, va recordar que el 6 de febrer el Parlament de Catalunya va discutir tres 
propostes presentades conjuntament per cinc grups polítics que, gràcies a la intermediació del 
grup d’Esquerra Republicana, es van consensuar i van ser aprovades per tots els partits amb 
grup parlamentari propi. Les tres propostes tenien a veure amb l’Hospital de Viladecans. Tot i 
que les tres propostes havien estat presentades conjuntament per cinc grups polítics, i que van 
resultar aprovades amb esmenes dels altres dos, el periòdic “El Bruguers”, en la seva edició en 
paper, al número 350, pàgina 14, indicava erròniament que la proposta havia estat presentada 
només “a instàncies del PSC”, sense fer cap referència als altres grups. El mateix es deia a la 
versió digital (http://www.elbruguers.cat/index.php/politica/3616-sanitat-publica.html). Per 
aquest motiu, va fer el següent prec: Instem al govern municipal a rectificar la informació 
errònia divulgada pels mitjans depenents d’alcaldia, de forma que en el proper número de la 
revista “El Bruguers” en paper, i també a la versió digital d’aquest mitjà, quedi constància que 
(1) la proposta votada al Parlament el passat 6 de febrer no es va fer “a instàncies del PSC” sinó 
que anava signada per cinc grups polítics, i que fou aprovada amb inclusions proposades pels 
altres dos grups polítics de la cambra catalana. 

 
La sra. Herrera va dir el que segueix: la proposta parlamentària a la qual vostè fa referència, 
relativa a l'hospital de Viladecans, va ser aprovada després d'arribar a un acord sobre fins a tres 
propostes presentades per diferents grups. Val a dir que cap de les tres propostes era a iniciativa 
d'ERC ni de CiU. En qualsevol cas, el resultat final va ser una proposta subscrita per tots els 
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grups, a partir de les esmenes presentades per uns i els altres. És per això i d’acord amb la seva 
petició hem demanat als responsables del mitjans local que en el proper número del Bruguers de 
paper es publiqui una rectificació de la notícia apareguda en el número 350 i de la informació 
apareguda en la versió digital del 7 de febrer del 2014, deixant clar l'ampli acord finalment 
assolit. 
 
 
Seguidament, el mateix regidor d’ERC-EV-IxG va passar a formular un altre prec en el qual, 
com antecedents, deia que el mes passat vam fer un prec a l'equip de govern d'aquest ajuntament 
per a que fes el possible per posar al mercat els pisos buit que existeixen a la nostra ciutat. La 
seva resposta com sempre ens deia que son molt treballadors i estudiosos, ja que qualsevol 
actuació te una complicació extrema i que no existia cap legislació que sustentes la seva 
intenció de sancionar als bancs o grans empreses que tenen pisos buits i tancats, amb la 
problemàtica que representa de manteniment dels preus de lloguer alts per manca d'oferta i la 
impossibilitat d'aquest ajuntament de realitzar la seva tasca de assegurar un dret bàsic, com es el 
dret a l'habitatge.  Per cert la llei reguladora de les bases de Règim local de l'any 1985 ja d'acord 
amb la normativa estatal i catalana, considera una competència pròpia la promoció i gestió dels 
habitatges. La llei del dret a l'habitatge (LDH) del 2007 dona els instruments, competències i la 
responsabilitat de assegurar el dret a l'habitatge als ens locals. Encara que la llei parla de 
l'administració en genèric pel principi de subsidiarietat dona la competència sancionadora a 
l'ajuntament i si aquest no la exerceix o no té els mitjans per exercir-la el departament de la 
Generalitat competent la pot assumir-la pel principi de subrogació. Els ajuntaments tenen 
competències inspectores, per imposar multes coercitives no sancionadores, impulsar polítiques 
de foment per posar en lloguer els habitatges buits, rebre la cessió d'aquests habitatges, 
incentivar l'ocupació dels habitatges i penalitzar-ne la desocupació injustificada així com iniciar, 
tramitar i imposar les sancions administratives previstes a la LDH. Aquesta llei també determina 
que es considera habitatge buit, i es tot aquell que roman desocupat permanentment, sense causa 
justificada, per un període superior a dos anys. Per aquest motiu, va formular el següent prec: 
En virtut de la legislació vigent comencen a fer les inspeccions dels habitatges sospitosos de 
estar desocupats, oferint la possibilitat als propietaris de la cessió dels habitatges a una borsa 
d'habitatges de lloguer social gestionada per l'ajuntament, tal com han fet altres municipis del 
nostre país entre d'altres, Terrassa. 
 
El sr. Carnero, en nom de l'equip de govern, va respondre que tal i com li vam respondre al seu 
prec formulat fa un mes, La Junta de Govern Local va aprovar el darrer 24 de gener la moció 
per a la sanció dels immobles permanentment desocupats propietat d’entitats financeres i altres 
grans empreses. En el contingut de la moció l’Ajuntament manifestà el compromís de garantir 
l’acompliment de la funció social dels habitatges, per facilitar l’accés a un habitatge digne a qui 
no en té cap. Les accions de detecció i inspecció dels habitatges permanentment desocupats o 
buits, per requerir als propietaris a que canviïn aquesta situació es posaran en marxa tan aviat 
com sigui possible, per garantir l’acompliment de la funció social dels habitatges. La imposició 
de multes coercitives i, si escau, sancions en cas de persistir en la desocupació serà, en darrer 
terme, un mitjà legal per estimular als propietaris a que el destí d’aquests habitatges sigui un 
fons de lloguer social. Fins el moment, ens estem documentant assistint a quantes jornades, 
trobades o tallers es convoquen sobre aquest tema. La darrera va ser el 20 de març a Terrassa, 
pionera en dotar-se de la base jurídica i del procés de gestió per aconseguir posar a l’abast de la 
ciutadania el lloguer social d’habitatges desocupats permanentment. Paral· lelament, estem en 
procés de obtenir llistats de possibles habitatges objectiu a base de creuar dades de cadastre, 
padró d’habitants. Prèviament, sol·licitarem a les entitats financeres radicades a Gavà que 
s’avinguin a cedir els seus habitatges buits del municipi a la borsa d’habitatge que es destinarà 
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al lloguer social. Arribar a resultants demana constància i temps. Si fos fàcil, no tenim dubtes de 
que, a l’empara de la constitució espanyola, la llei de bases del Règim Local i la Llei pel dret a 
L’habitatge de 2007, entre d’altres, el govern d’Entesa, del qual ERC en formava part, hagués 
dut a terme aquestes accions de requeriment i sanció per a trobar habitatges buits i posar-los a 
disposició de la ciutadania en règim de lloguers assequibles. Les lleis que avui vostè invoca ja 
existien totes, però davant la inexistència de cap reglament de desenvolupament, ni l’esmentat 
govern, ni òbviament el posterior, no han tingut l’esma ni el valor d’empènyer propostes que 
fins avui, un lustre més tard, s’estan duent a terme gràcies, en bona part, a l’actitud 
persistentment lluitadora de persones, d’algunes institucions, de determinades plataformes 
ciutadanes d’afectats i per Ajuntaments de municipis on aquesta problemàtica és especialment 
greu. 
 
 
A continuació, el sr. Pérez, va manifestar que en el passat ple de 27 de febrer vam fer un prec 
que tenia com a finalitat millorar el percentatge de recollida selectiva. Aquesta millora tenia 
dues intencions: augmentar la recollida i de retruc rebaixar la taxa de residus  aplicada a la 
ciutadania que es cobra al rebut de l'aigua. No repetirem l'argumentació que sustentava aquella 
demanda. Només recordarem que les propostes per incrementar  la recollida segregada van ser 
bandejades d'una manera que no aportava cap novetat, ans al contrari. Sembla ser, segons la 
seva resposta, que creuen que les coses a Gavà s'estan fent la mar de bé. Tot i això, dels 33 
municipis de l’àrea metropolitana, Gavà segueix sent la tercera ciutat per la cua en reciclatge.  
Va acabar preguntant: A què atribueix el govern municipal que, des de fa anys, i sense cap 
millora, Gavà sigui de les pitjors ciutats de l’àrea metropolitana pel que fa a la recollida 
selectiva? Creu que és culpa de la ciutadania? O assumeix que part de la culpa és del govern 
municipal, que no gestiona prou bé? 
 
Respecte a aquesta pregunta el sr. Obispo va dir que és cert, que les  dades que tenim ens situen 
per sota de moltes de les poblacions de l'entorn metropolità, si bé és cert que poblacions amb 
una configuració i població similar a la nostra han patit un descens semblat o major que 
nosaltres. La situació de crisis ha provocat en totes les poblacions del nostre entorn similars 
circumstancies on nombroses persones subsisteixen gràcies a la recuperació de qualsevol 
material valoritzable, robatoris de cartró i elements metàl· lics fan disminuir la quantitat de 
materials a reciclar de manera directa. Des de l’any 2009-2012 coincidint amb la crisis 
econòmica en la que encara estem sotmesos, la caiguda en la recollida selectiva en el municipal 
de Gavà ha estat de l’1,04% (se comparem amb la caiguda del consum dels nostres ciutadans 
veuríem que aquesta ha caigut molt mes que la pròpia recollida selectiva perquè van 
relacionats.) Malgrat tot, no podem estar satisfets i continuarem treballant per a la 
conscienciació i col·laboració dels veïns en els diferents tipus de recollida de residus ja siguin 
orgànics, restes vegetals, estris, paper i cartró, vidre, etc, per tal de millorar aquest percentatge 
 
Per acabar el torn d’ERC-EV-IxG, intervingué el sr. Pérez per posar de relleu que al ple de 
febrer, el govern municipal va admetre que estava sent investigat per l’oficia antifrau de 
Catalunya, i que aquesta investigació tenia a veure amb el programa de subvencions 6+6.  
Precisament en el marc d’aquest programa, Esquerra Republicana hi vam detectar irregularitats, 
referides, especialment, a la contractació d’una dirigent local del PSC.  Curiosament, la Junta de 
Govern de 24 de gener de 2014 va acordar, al seu punt dotzè de l’ordre del dia, apartat segon, 
“revocar aquesta subvenció atorgada en data 22 de febrer de 2013 per import de 8.775 €”. 
Curiosament, també, l’acta d’aquesta Junta de Govern no està penjada al web municipal, tot i 
que aquest web es diu que és un dels més transparents de Catalunya pel que fa a gestió 
municipal. Per aquest motiu, va preguntar: En el conjunt d’informació demanada per l’Oficina 
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Antifrau de Catalunya en el curs de la seva investigació, hi figurava l’expedient d’atorgament de 
la subvenció rebuda per aquesta dirigent local del PSC en el marc del programa 6+6? Té a veure 
la revocació de la subvenció rebuda per la dirigent local del PSC en el marc del programa 6+6 
amb la investigació de l’Oficina Antifrau de Catalunya? Per quin motiu l’acta de la Junta de 
Govern Local de 24 de gener, on es revoca la subvenció a aquesta dirigent local del PSC, no 
està disponible al web municipal? 
 
Veig que vostès, --va contestar la sra. Herrera-- segueixen entossudits a trobar coses rares on no 
n'hi ha, i a estendre la sospita com a tàctica política. Davant d'això, nosaltres oferim claredat. És 
amb claredat com estem atenent les peticions de l'Oficina Antifrau, i és amb claredat com ja 
vam respondre àmpliament sobre el tema al Ple del mes de febrer. No li reiteraré el que vam dir 
fa un mes en aquesta mateixa sala, però li recomano que torni a llegir la resposta perquè la 
gestió, i també l'èxit, del pla d'ocupació 6+6, són molt evidents. Dit això, li he de dir que el fet 
que vostè esmenta té una explicació també ben evident.  En primer lloc: sí, efectivament, entre 
la informació que va demanar l'Oficina Antifrau  hi havia aquesta petició de subvenció, i 
naturalment, se li han donat les explicacions oportunes. Ara bé, li recordo que la subvenció no 
s'atorgava a una persona sinó a l'empresa que la va contractar. En segon lloc: la subvenció, 
efectivament, es va revocar per acord de Junta de Govern, però el motiu va ser que l'empresa va 
decidir deixar de comptar amb els serveis d'aquesta persona, i donat que es va incomplir el punt 
clau del programa (que és aconseguir contractes d'un any de durada amb aportacions a parts 
iguals d'ajuntament i empresa), aleshores es va revocar la subvenció. 
 
Finalment, pel que fa a la publicació de l'acta de la Junta de Govern Local a la web municipal, 
he de dir-li que les actes de les sessions de la Junta de Govern Local de l’Ajuntament no poden 
ser objecte de publicació  -a excepció dels acords presos per delegació del Ple- , no només pels 
requeriments derivats de la normativa de protecció de dades de caràcter personal, sinó també per 
les previsions de la normativa de règim local respecte el caràcter no públic de les sessions 
d’aquest òrgan, d' acord amb el dictamen de l' Autoritat Catalana de Protecció de Dades de data 
29 de febrer de 2011, i la Sentència del Tribunal Constitucional 161/2013, de 26 de setembre de 
2013.Dit això, els regidors tenen ple accés a les actes de la Junta de Govern, si així ho 
sol·liciten. Per tant, sr. Pérez Lorite, reitero: no vegin ni intentin fer veure coses rares on no n'hi 
ha, i deixin de posar en qüestió el nom de la institució i sobretot del programa. 
 
 
Acabat el torn corresponent al Grup d'ERC-EV-IxG es va iniciar el del Grup municipal de C’s, 
formulats prèviament per escrit amb, si més no, vint-i-quatre hores d'antelació al començament 
de la sessió. Com que el sr. Miguel-Ángel Ibáñez, regidor de dita formació política, no va poder 
assistir a la sessió, no es va procedir a la lectura dels precs i preguntes que havia presentat. 
Malgrat això, es transcriuen a continuació els precs i preguntes presentats així com las respostes 
donades pels diferents regidors. 
 
Primer prec presentat: “Según se nos ha informado en 2008 se realizó un informe para la 
“Valoración de necesidades de los usuarios de CAVIGA, necesidades residencia o residencia de 
llar”. En este informe se expresaba la necesidad de disponer “llars residencia” o pisos tutelados 
para usuarios con diversos tipos de minusvalías. Debido al aumento en nuestra población y en 
las vecinas de las personas con minusvalías , es decir del aumento de personas que necesitan 
pisos tutelados para poder ejercer el derecho a de una vida autónoma, formulamos el siguiente 
ruego: Que los equipos municipales actualicen el citado informe como primer paso para 
disponer en Gavà de pisos tutelados o “llars residencia” que garanticen el derecho a una vida 
autónoma de las personas con diversos tipos de minusvalía.” 
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Permítame primero comentar --va respondre el sr. Carnero-- que habiendo hablado con la 
dirección de CAVIGA, interesándonos por el informe que usted cita, y del que , como patronos, 
no teníamos información, nos han aclarado que, el supuesto “informe” es en realidad una 
valoración que se realizó de los usuarios y usuarias de nuestra ciudad para evaluar la idoneidad 
de, en caso que sus familias lo considerasen adecuado, acceder al recurso de residencia o llar 
residencia. Esta evaluación de la idoneidad individual, nunca informe colectivo, se realizó con 
el objetivo de diseñar la hoja de ruta en el camino de conseguir para nuestra ciudad i zona, un 
recurso asistencial de estas características. Es bien sabido, y en el pasado pleno respondiendo a 
una pregunta del Partido Popular, se recordó, la voluntad de este equipo de gobierno de 
conseguir el recurso asistencial más adecuado a las necesidades de nuestros ciudadanos y 
ciudadanas. A nivel de recordatorio de la implicación y voluntad de este gobierno en el tema 
que nos atañe, nos place recordar que en la visita de la, entonces, Consellera de Benestar i 
Família, Sra. Anna Simó, en marzo de 2006 se asumió el compromiso de dotar a la ciudad de 
plazas de “llars assistides” para  personas con discapacidad bajo el argumento que la 
distribución de estas plazas en Catalunya dejaban libres una veintena a definir su ubicación 
final. El entonces alcalde, Joaquim Balsera, ofreció a la Generalitat de Catalunya, suelo público 
para la construcción de estas plazas, hecho que nunca se materializó. Como ya nos 
comprometimos el mes pasado seguiremos trabajando para encontrar vías de materialización de 
la voluntad de este gobierno por el bienestar de todos nuestros ciudadanos y ciudadanas. 
 
 
Segon prec presentat: “Actualmente en la puerta de los nuevos Juzgados de Gavá, situados en la 
Plaza de la Concordia, tan sólo hay un mástil pues el otro estaba deteriorado según nos 
informaron en el mismo juzgado. Ante la presencia en el juzgado de un famoso jugador de 
futbol, hace pocos meses, en previsión de que además de los medios de comunicación pudiese 
producirse una aglomeración de personas, para evitar situaciones de riesgo se optó por retirar el 
mástil deteriorado. También se aprovechó esa ocasión para renovar la bandera de Cataluña que 
se encontraba muy deteriorada. Pero, ante la  realidad de disponer de un solo mástil, 
lamentablemente se optó por izar en él la bandera catalana en lugar de respetar la ley que marca 
la preeminencia de la bandera española. Por ello efectuamos el siguiente ruego: Que el 
ayuntamiento inste a la Generalitat a cumplir la ley 39/1981, de 28 octubre, por la cual se regula 
el uso de la bandera de España y de otras banderas y enseñas (“BOE” 271, de 12-11-1981), bien 
reponiendo de inmediato el mástil dañado para que pueda ondear la bandera española junto a la 
catalana, tal y como se expone en la ley mencionada es sus artículos, tercero, cuarto, quinto y 
sexto bien en el caso de que, por motivos presupuestarios u otros, el gobierno de nuestra 
Comunidad Autónoma no pudiese reponer el segundo mástil,  izando en el mástil actual la 
bandera española tal como ordena la ley, ya que ésta se encontraba en buen estado. 
 
Pel que feia a aquest prec la sra. Herrera va dir que prenien nota però alhora els hi comunicàven 
que no som competents i per aquest motiu els va instar a que ho sol·licitessin a l’òrgan 
competent. 
 
 
Tercer prec presentat: “Tradicionalmente en Gavá era costumbre la celebración del día del 
Patrón de la Policía Local mediante un acto corporativo. Esta costumbre se perdió en los 
últimos años de mandato del anterior alcalde Sr. Balsera quien decidió dejar de celebrar este día. 
En nuestra opinión aparte de ser un acto de reconocimiento del  trabajo que realizan cada día 
nuestros policías locales,  es la ocasión para poner de relieve y reconocer a aquellos agentes que 
se hayan distinguido por actuaciones especialmente meritorias en el desarrollo de sus funciones. 
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Por ello rogamos al Equipo de Gobierno: Que se vuelva a celebrar el acto corporativo del día 
del Patrón de la Policía Local como venía siendo costumbre en Gavà y que en el se reconozca el 
merito de los agentes que hayan desarrollado actuaciones especialmente relevantes. 
 
La resposta a aquest prec va anar a càrrec del sr. Obispo qui respongué que la voluntat de l'equip 
de Govern ha estat i serà que aquest acte corporatiu del dia del Patró de la Policia Local es 
segueixi celebrant. L'any 2013, l'anterior cap de policia va recollir l'escassa voluntat del cos de 
policia de participar aquest any en la celebració d'un acte institucional commemoratiu del patró 
de la policia municipal, per la qual cosa l'Ajuntament de Gavà i donades aquestes 
circumstàncies va decidir no celebrar-ho. 
 
 
Primera pregunta presentada: “Debido a la entrada en vigor de la ley de Racionalización y 
Sostenibilidad de la Administración Local, que permite la utilización de dinero proveniente de 
la venta de activos patrimoniales para rescindir deuda pública en determinadas condiciones y 
que una de estas es el disponer del estudio actualizado del “Patrimoni Municipal del Sol i 
Habitatge (PMSH)” que sabemos está realizando el ayuntamiento de Gavá. Por ello ante la 
importancia de disponer de dicho estudio lo mas pronto posible, presentamos la siguiente 
pregunta: ¿En qué fase se encuentra el trabajo sobre PMSH? ¿Cuál es la nueva fecha prevista 
para la finalización y presentación del mismo?” 
 
Va contestar la sra. Herrera assenyalant que l’estudi actualitzat del patrimoni municipal del sol i 
habitatge (PMSH) està en la finalització de l’estudi encarregat per determinar les parcel· les que 
formarien part d’aquest patrimoni, per tant, en aquests moments està en fase de conclusions i 
properament caldrà fer la seva aprovació mitjançant l’òrgan competent. 
 
Segona pregunta presentada: “Ante el ruego realizado por Ciutadans-C’s en el pleno del 26 de 
septiembre del 2013, mediante el cual pedíamos que se eliminaran todas las pintadas en 
espacios públicos y se solicitaba que ello se hiciese tan pronto como fuera posible. El anterior 
alcalde Sr. Balsera manifestó, refiriéndose las pintadas, que “s’hauria de veure si el contingut 
polític de la mateixa incompleix l’ordenança”. El objetivo de  nuestro ruego, el ruego de 
Ciutadans-C’s, era evitar y minimizar el efecto de una posible “guerra de pintadas” en nuestra 
ciudad que lamentablemente parece que ya existe con pintadas y contra pintadas de respuesta, 
etc. Por ello y para conseguir que nuestros espacios públicos se muestren limpios siguiendo un 
ordenamiento arquitectónico adecuado y que no se vean afectadas las sensibilidades de ninguno 
de nuestros ciudadanos. Realizamos la siguiente pregunta: Teniendo en cuenta que el ruego lo 
realizamos en el mes de septiembre del año pasado: ¿Ya ha determinado el equipo de gobierno 
si el contenido político de las pintadas incumple la ordenanza municipal? En caso afirmativo: 
¿Cuando tienen previsto eliminarlas? En caso negativo:  ¿Qué tipo de pintadas de contenido 
político se permiten en Gavá? ¿En qué paredes se permiten pintadas y en que paredes no? 
 
 
Va prendre la paraula el sr. Obispo per dir que, en primer lloc, volia aclarir-li  que a Gavà està 
prohibit i així ho regula l'ordenança municipal, realitzar pintades en elements, façanes o 
mobiliari urbà en tot el seu terme municipal. En el Ple de data 24 de juliol de 2003 es va prendre 
l'acord de modificar l'article 102 de l'Ordenança dels Usos de les Vies i Espais Públics referent a 
pintades i que diu: "L'Ajuntament instarà als propietaris o realitzarà directament amb especial 
diligència, i atenent a criteris estètics, mitjançant personal de l'empresa municipal PRESEC, si 
afecta a l'interès general, si les expressions escrites tenen un caràcter racista, nazi, feixista, 
xenòfoba, sexista o homófoba o per motius d'interès estètic , la neteja de l'element brut, amb 
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càrrec a qui ho hagi embrutat o qui sigui responsable i també imposarà la sanció que 
correspongui d'acord amb el que disposi la legislació sectorial aplicable i sense perjudici que en 
cas que la pintada sigui susceptible de ser considerada delictiva es posi en coneixement de 
l'autoritat judicial competent i en casos d'especial gravetat, es faci ús del dret a exercir l'acusació 
particular". Per part de la policia (Mossos i local) existeix un protocol d'actuació per localitzar 
als possibles infractors. Li informo que aquesta nit, han aparegut unes pintades en unes façanes 
de Gavà i ja s'ha activat el protocol per a la seva recerca i posterior eliminació. 
 
 

DECLARACIONS POLÍTIQUES  
 
1) -  DECLARACIÓ POLÍTICA PRESENTADA PEL GRUP MUNIC IPAL DE 

CIUTADANS RELATIVA AL COMPLIMENT DE LA INTERLOCUTÒR IA DEL 
TSJC SOBRE LA NORMALITZACIÓ LINGÜÍSTICA.  

 
La proposta de Declaració Política presentada pel Grup Municipal de Ciutadans, relativa al 
compliment de la Interlocutòria del Tribunal Superior de Justícia de Catalunya sobre la 
normalització lingüística, no va resultar aprovada atès que en la votació va obtenir quatre (4) 
vots a favor (PP), quinze (15) en contra (9 PSC, 3 CiU, 2 ERC-EV-IxG i 1 ICV-EUiA), i cap 
abstenció, sense aconseguir, per tant, el vot favorable de la majoria simple (més vots 
afirmatius que negatius) dels membres de la Corporació presents –en aquest moment– a la 
sessió (19), quòrum que, amb caràcter general, exigeix l'art. 47.1 de la Ley 7/1985, de 2 de abril, 
Reguladora de las Bases del Régimen Local, i l’art. 114.1 del Decret legislatiu 2/2003, de 28 
d’abril, pel qual s’aprova el Text refós de la Llei municipal i de règim local de Catalunya. 
 
 
2) -  DECLARACIÓ POLÍTICA PRESENTADA PEL GRUP MUNIC IPAL DEL 

PARTIT POPULAR RELATIVA AL COMPLIMENT DE LES RESOLU CIONS 
JUDICIALS QUE AVALEN EL MODEL DE BILINGÜISME INTEGR AL A 
L’EDUCACIÓ.  

 
La proposta de Declaració Política presentada pel Grup Municipal del PP, relativa al 
compliment de les resolucions judicials que avalen el model de bilingüisme integral a 
l’Educació, no va resultar aprovada atès que en la votació va obtenir quatre (4) vots a favor 
(PP), quinze (15) en contra (9 PSC, 3 CiU, 2 ERC-EV-IxG i 1 ICV-EUiA), i cap abstenció, 
sense aconseguir, per tant, el vot favorable de la majoria simple (més vots afirmatius que 
negatius) dels membres de la Corporació presents –en aquest moment– a la sessió (19), quòrum 
que, amb caràcter general, exigeix l'art. 47.1 de la Ley 7/1985, de 2 de abril, Reguladora de las 
Bases del Régimen Local, i l’art. 114.1 del Decret legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, pel qual 
s’aprova el Text refós de la Llei municipal i de règim local de Catalunya. 
 

---------- 
 
La defensa de la Declaració Política va anar a càrrec de la regidora del grup municipal del PP, 
sra. Mónica Parés, el text de la qual era el següent: 
 

“La Llei 12/2009, de 10 de juliol , d’Educació de Catalunya (LEC) desenvolupa el 
règim lingüístic derivat de l’Estatut d’Autonomia de Catalunya. 
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Segons el nostre marc jurídic, s’ha de garantir a tota la població en edat escolar, 
el coneixement amb suficiència oral i escrita de les llengües oficials. 
 
La immersió lingüística exclusiva en català s’ha acabat aplicant a Catalunya de 
manera obligatòria i homogènia en contra del que determinen expressament la Llei 
de Normalització lingüística i la de Política lingüística i la pròpia LEC. 
 
El sistema d’immersió lingüística obligatori i universal aplicat a Catalunya és únic 
en el món, i no té cabuda a les societats democràtiques europees, que opten pel 
sistema de doble xarxa escolar o el sistema multilingüe, per evitar l’exclusió de 
cap de les llengües oficials. 
  
A Catalunya, les lleis han d’ajustar-se tant en la seva redacció com en la seva 
aplicació, per una qüestió de seguretat jurídica, al sentit i a la doctrina. 
 
Aquesta Doctrina, recollint anteriors pronunciaments del Tribunal Constitucional, 
va quedar expressada en la STC 31/2010, de 28 de juny que apuntava “el deure 
del coneixement del català, com del castellà, és una presumpció ex lege que no pot 
originar discriminació i que ha de cedir quan del que es tracta és de garantir 
l’efectivitat d’altres drets”. 
 
Un altra sentència destacada és la del Tribunal Suprem de 12 de juny de 2012 per 
la qual, malgrat que la LEC reconeix l’atenció individualitzada, aquesta no és la 
solució per considerar-la discriminatòria. 
 
A més d’aquestes sentències, totes les instàncies judicials implicades, TSJC, 
Tribunal Suprem... han reiterat l’existència del dret a l’ensenyament bilingüe. 
 
Malgrat aquesta protecció jurídica i doctrinal, avui en dia ens trobem davant una 
situació de vulnerabilitat sistemàtica dels drets individuals, legalment reconeguts i 
que legitimen als pares a reclamar i exigir a l’Administració que els drets 
lingüístics dels seus fills quedin garantits. 
 
Segons la legalitat i la jurisprudència, qualsevol pare que reclami l’ensenyament 
bilingüe se l'ha de concedir com a mesura cautelar. 
 
Això és el que va succeir amb la darrera resolució judicial, l’Aute de 3 de gener de 
2013 dictat per Secció Cinquena de la Sala del Contenciós Administratiu, del 
tribunal Superior de Justícia de Catalunya que va acordar: “requerir a la 
Conselleria d’Ensenyament per que adopti quantes mesures siguin necessàries per 
tal d’adaptar el sistema d’ensenyament lingüístic, en quant afecti al fill del 
recurrent, a la nova situació creada per la declaració de la Sentència 31/2010 del 
TC, que considera també el castellà com a llengua vehicular de l’ensenyament a 
Catalunya juntament amb el castellà”. 
 
Aquesta decisió va ser recorreguda per la Generalitat de Catalunya i confirmada 
pel TSJC el 6 de març de 2013 tornant la Generalitat a interposar recurs contra 
aquesta decisió que va obtenir sentència ferma al gener de 2014, reclamant el 
bilingüisme per l’alumne i tota la seva classe. 
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L’execució d’aquesta decisió judicial o l’aplicació de les mesures cautelars no es 
poden demorar malgrat que es recorrin i per tant, la Generalitat de Catalunya està 
obligada a acatar-les. 
 
És per aquest motiu, que el TSJC ha determinat, recentment, que els nens els pares 
dels quals han reclamat una educació bilingüe, puguin rebre clases als seus 
centres en un 25% de l’horari lectiu en castellà, ordenant directament a les escoles 
que l’executin en un termini màxim d’un mes. 
 
La Generalitat de Catalunya ja ha anunciat que no adaptarà la LEC a la regulació 
vigent, ni complirà amb les sentències judicials.                
 
Les escoles afectades per aquesta decisió a Catalunya han estat 5 i cap d’elles es 
troba al terme  municipal de Gavà però a la ciutat de Gavà hem de ser conscients 
de la necessitat de complir i donar compliment de les lleis i de les sentències 
judicials. 
 
Pet tot l’exposat, el Grup Municipal Popular proposa al Ple de l’Ajuntament de 
Gavà els acords següents: 
 
ACORDS: 
 
PRIMER.-  Rebutjar la negativa de la Generalitat de Catalunya a complir les 
sentències fermes i altres decisions judicials així com a prendre les mesures 
necessàries per a garantir el dret dels catalans i les catalanes, dels gavanencs i les 
gavanenques, a rebre una educació bilingüe o trilingüe quan sigui possible. 
 
SEGON.- Censurar la voluntat manifesta del la Generalitat de Catalunya de seguir 
aplicant l’atenció individualitzada malgrat ser discriminatòria i contrària a 
l’ordenament jurídic. 
 
TERCER.- Instar al Departament d’Ensenyament a impulsar les instruccions 
necessàries per complir i fer complir les lleis sense coaccions a les famílies ni als 
centres educatius i sense represàlies a aquells alumnes que reclamen un 
ensenyament proporcional de les dues llengües oficials tot respectant les normes 
d’immersió lingüística tal com reconeix la mateixa LOMCE. 
 
QUART.- Donar suport a totes aquelles famílies de Gavà que ho requereixin, 
l’assessorament i orientació necessaris quan la seva voluntat sigui l’educació 
bilingüe dels seus fills. 
 
CINQUÈ.- Donar trasllat al Departament d’Ensenyament de la Generalitat de 
Catalunya, als Grups polítics del Parlament de Catalunya, als Govern d’Espanya i 
de Catalunya, a totes aquelles entitats que defensen el bilingüisme, a les entitats 
veïnals i als mitjans de comunicació.” 
       

 
En aquest sentit, la sra. Parés va dir, de forma literal, el que segueix: “Des del Grup Municipal 
Popular presentem aquesta declaració política arran del reobert debat sobre el paper de la llegua 
castellana a Catalunya, de les resolucions judicials que avalen el seu ensenyament, la negativa 
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de la Generalitat a complir-les i a fer-les complir i de l’incompliment de la Llei en les 
sol·licituds de preinscripció escolar on s’omet l’opció del castellà. 
 
Recordem que l’Estatut d’Autonomia de Catalunya (al seu Article 35) i la Constitució 
Espanyola (Article 3), estableixen un ensenyament proporcional del català i castellà a les aules 
catalanes i per tant, gavanenques. 
 
Han estat diverses les sentències de diversos tribunals que han declarat que cap llegua oficial 
havia de quedar exclosa a l’ensenyament, excloent l’atenció individualitzada per considerar-la 
discriminatòria. 
 
Avui parlem d’unes mesures cautelars imposades a 5 centres educatius, després de reiterats 
recursos i incompliments de la Conselleria d’Ensenyament, que hauran d’impartir el 25% de 
l’horari lectiu en castellà, en determinades aules, a més de l’assignatura de castellà. 
 
Les escoles afectades i la mateixa Conselleria ja han manifestat el seu desacatament i a més, 
incentiven a la ciutadania a no complir la llei ni acatar les sentències.  
 
Les administracions han de ser exemple de respecte a la legalitat més enllà dels seus deliris 
independentistes i sembla ser que a Catalunya, el sentiment independentista i d’exclusió en tot 
allò que vol sonar a castellà està del tot justificat. 
 
Per això, des del Grup Municipal Popular  fem una crida per que la nostra ciutat no sigui un nou 
espai on la Generalitat incompleixi la llei i no volem que l’Ajuntament sigui còmplice d’aquesta 
irresponsabilitat i menys, quan està en joc l’educació i el futur dels nostres escolars. 
 
Ni les sentències ni la LOMCE, van en contra de la immersió lingüística ni contra el català. Es 
tracta de donar un tracte proporcional a  les llegües i al seu ensenyament que no és més que 
enriquiment i llibertat personal. 
 
El que va en contra la llibertat és l’actitud supèrbia del Govern de la Generalitat contra les lleis, 
les sentències i tot allò que no segueixi el seu full de ruta independentista. 
 
Dins d’aquest marc de legalitat i de democràcia és on els convidem a jugar perquè fora d’ell 
només està l’adoctrinament, la imposició i la irresponsabilitat.” 
 
 
Abans d’obrir el torn d’intervencions pels diferents grups municipals la sra. alcaldessa va 
manifestar que la formació política d’ERC-EV-IxG havia presentat una esmena a la totalitat 
envers la Declaració Política cedint la paraula al sr. secretari, qui digué al respecte, que si bé 
l’art. 66 del ROM permetia formular esmenes a la totalitat, per part de la secretaria s’havia 
detectat que l’objecte de l’esmena presentada era distint al de la Declaració Política atès que la 
part resolutiva no versava sobre els mateixos aspectes, i en conseqüència, s’havia considerat que 
no era possible la seva inclusió. 
 
 
Tot seguit, va intervenir el sr. Andreu Pérez, regidor de la formació política d’ERC-EV-IxG per 
dir que el PP acostumava a fer una política de fets en el sentit de que anava en contra de la 
normalització lingüística que en el seu dia havia aprovat el Parlament i fins i tot amb el suport 
del PP.  



 24 de 30

 
Considerava que era un projecte que fins a la data havia donat molt bon resultat, a banda de 
cohesionar el país i que possibilitava que la llengua fos entesa per tota els joves que anaven a 
l’escola. 
 
Va esmentar que el pretès bilingüisme que defensaven els grups del PP i de C’s no era tal i va 
posar com a exemple el fet que aquesta darrera formació política hagués presentat els seus precs 
i preguntes íntegrament en castellà, qüestió que era molt legítima i a la qual no tenia res a 
objectar però posava en evidència la manca de bilingüisme. En aquest sentit, va deixar palès que 
tots els membres de la llista electoral que es van presentar a les eleccions municipals per la 
candidatura d’ERC-EV-IxG sabien parlar i escriure tant el català com el castellà, qüestió que 
ignorava si altres formacions polítiques també podien dir el mateix. 
 
Per acabar la intervenció va posar de relleu que tots els habitants de Gavà parlaven i entenien 
perfectament el castellà qüestió que no es podia dir del català, per la qual cosa, no entenia que 
es digués que hi havia una persecució envers el castellà, titllant-la de falsa. 
 
 
A continuació va intervenir la sra. Emma Blanco, regidora i portaveu del grup municipal d’ICV-
EUiA per avançar que votaria en contra de la Declaració Política perquè pensaven que la 
llengua era un vehicle de comunicació, de riquesa cultural i oportunitats pels ciutadans i els 
pobles. En aquest sentit, el model de la immersió lingüística es dotava d’inclusió social, 
oportunitat i exclusivitat que no es donava en altres llocs, i a més, havia demostrat la seva 
eficàcia  
 
Per concloure digué que no entenia ni veia per enlloc cap conflicte o discriminació, ans al 
contrari, per la qual cosa va reiterar que no donarien suport a la Declaració Política. 
 
 
Per part del grup municipal de CiU, el regidor sr. Gabriel Martorell, va anunciar que votarien 
contra de la Declaració Política perquè consideraven que com el PP no podia governar a 
Catalunya mirava de fer-ho a través de les seves lleis i “drecretazos“. Va dir que la immersió 
lingüística que s’havia aplicat en el sistema educatiu havia garantit durant els darrers 25-30 anys 
que en cap cas els alumnes del col·legis fossin separats en funció de la seva llengua materna, 
garantint així la cohesió social del país.  
 
D’altra banda, en relació al percentatge de llengua castellana que s’impartia, va manifestar que 
estava garantit per la llei d’educació catalana la qual possibilitava que l’alumnat d’educació 
primària tingués un bon domini d’ambdues llengües al finalitzar l’etapa, qüestió avalada pels 
estudis censals que corroboraven que ell nivell de castellà era similar al de la resta d’espanyols. 
És per això, va afegir, que tant la Declaració Política presentada com la LOMCE, aprovada 
únicament amb el suport del PP, perseguien altres objectius diferents, evidentment de caire 
polític, doncs només així es podia explicar l’interès per uniformar els curriculums escolars per 
proposar les mateixes proves al territori de l’Estat o per minorar la capacitat de les comunitats 
autònomes per definir-los, a més de la no consideració de la llengua catalana com a matèria 
troncal qüestió que si succeïa en el castellà. 
 
 
En el torn del grup municipal del PSC, el regidor i portaveu, sr. Miquel-Àngel Díaz, va dir que 
no estaven d’acord amb el text de la Declaració Política perquè considerava que no hi havia cap 
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problema d’immersió lingüística tal i com es podia corroborar a les escoles on les alumnes 
parlaven ja que dominaven ambdues llengües un cop acabaven la seva formació. Va recordar 
que els alumnes catalans estaven al mateix nivell en castellà que la resta d’alumnes espanyols. 
 
El model de normalització lingüística era un model consensuat entre totes les forces polítiques, 
socials i democràtiques i es podia modificar per introduir millores però el que no podia ser era 
crear un model diferenciat a partir de la llengua a l’escola doncs trencaria la cohesió social. 
Creia que fora bo de deixar de fer partidisme en aquesta qüestió atès que era un sistema que 
funcionava i alhora donava suport al català. 
 
 
Va intervenir de nou la sra. Parés qui respecte dels comentaris d’ERC-EV-IxG, va  recordar que 
estem en un estat de dret i les sentències estan per complir-les i les sentències per acatar-les. En 
al·lusió a les comparacions que havia fet amb llistes electorals i el bilingüisme en les mateixes 
va proposar fer un “gran dictat” entre els membres d’una i l’altra seguint amb la seva intenció 
de debatre qüestions ridícules. 
 
En quant a ICV-EUiA, agraí el to de la seva intervenció. 
 
Pel que fa a CIU, no entenia les crítiques a les lleis del PP perquè si es referia a la LOMCE, 
aquesta havia acceptat prop de 70 esmenes de tots els grups parlamentaris, també de CIU i la 
Consellera s’havia mostrat disposada a debatre sobre el seu Reglament. 
 
En relació  als comentaris del PSC, va dir que no sabien si estaven davant d’un problema o no 
però l’únic que demanaven era el compliment de les sentències judicials i que les famílies fossin 
lliures d’escollir la llengua amb la que poden ser escolaritzats els seus fills. 
 
Finalment i com a conclusions va recordar que des del Partit Popular defensaven les llengües 
oficials de Catalunya perquè són patrimoni de tots, tant la llengua, com la cultura i tradicions 
que no són incompatibles sinó que es complementen. Per això a  l’escola demanava un tracte 
proporcional de les 2 llengües i seguirien defensant el compliment de les lleis, de les sentències 
i la llibertat dels pares d’escollir la llengua en que s’han d’escolaritzar els seus fills. 
 
 
3) -  DECLARACIÓ POLÍTICA PRESENTADA PEL GRUP MUNIC IPAL DE CiU  

RELATIVA A LA POLÍTICA D’ADHESIÓ A LA TAULA PEL DRE T A DECIDIR 
DEL BAIX LLOBREGAT  

 
La proposta de Declaració Política presentada pel Grup Municipal de CiU, relativa a la 
política d’adhesió a la Taula pel Dret a Decidir, no va resultar aprovada atès que en la votació 
va obtenir sis (6) vots a favor (3 CiU, 2 ERC-EV-IxG i 1 ICV-EUiA), cap abstenció i tretze (13) 
en contra (9 PSC i 4 PP), sense aconseguir, per tant, el vot favorable de la de la majoria 
simple (més vots afirmatius que negatius) dels membres de la Corporació presents –en aquest 
moment– a la sessió (19), quòrum que, amb caràcter general, exigeix l'art. 47.1 de la Ley 
7/1985, de 2 de abril, Reguladora de las Bases del Régimen Local, i l’art. 114.1 del Decret 
legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, pel qual s’aprova el Text refós de la Llei municipal i de règim 
local de Catalunya. 
 

---------- 
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La Declaració Política va ser defensada pel regidor del grup municipal de CiU, sr. Antoni 
Rafanell, qui digué que es tractava de que el ciutadà pogués expressar a les urnes el Dret a 
Decidir, exercir el dret a vot que no era res més que un dret bàsic de la democràcia. Va animar 
als regidors a votar el que els hi dictés el cor, independentment de la disciplina del partit. 
Entenia que les argúcies legals que al· legaven altres no havien d’impedir que la majoria del 
poble català s’expressés de manera democràtica. A continuació, va llegir la part dispositiva de la 
Declaració Política, si bé la mateixa deia en la seva totalitat el que segueix: 

 
“El proppassat dia 27 de setembre de 2013, el Parlament de Catalunya va aprovar 
el Manifest del Pacte Nacional pel Dret a Decidir. En aquest Manifest s’expressa 
que Catalunya és una Nació, i tota Nació té dret a decidir el seu futur polític. Per 
exigència democràtica es reclama que la ciutadania de Catalunya puguem exercir 
amb el vot el Dret a Decidir sobre la nostra institucionalització política.  
 
D’acord amb l’esperit i els objectius d’aquell Pacte, s’ha creat la Taula pel Dret a 
Decidir del Baix Llobregat (TPDD), amb la voluntat de treballar per fer possible 
la màxima co-responsabilitat de tota la ciutadania de la comarca envers Catalunya 
i el seu futur institucional a través dels valors democràtics concretats en el Dret a 
Decidir. 
 
El Baix Llobregat és una comarca de més de 800.000 habitants, d’orígens 
diversos, però igualment catalans, que han de fer sentir la seva veu a favor del 
Dret a Decidir, un dret que va lligat també amb la capacitat de millorar les nostres 
condicions de vida. 
 
Les institucions i entitats adherides a la TPDD del Baix Llobregat es comprometen 
en l’àmbit propi de cada una a endegar iniciatives per tal de promoure la 
conscienciació ciutadana i fer pedagogia per reclamar l’exercici del Dret a 
Decidir que tenim tots els catalans i catalanes. 
 
A fi que cada dia siguin més les persones i entitats compromeses amb el Dret a 
Decidir a la nostra comarca s’ha convidat a totes les institucions públiques, partits 
polítics, sindicats, organitzacions empresarials i entitats culturals, socials, 
esportives,  educatives i cíviques  de la comarca del Baix Llobregat a adherir-se a 
la Taula pel Dret a Decidir del Baix Llobregat (TPDD). 
 
Per aquest motiu  es proposa al Ple de l’Ajuntament de Gavà l’adopció dels 
següents: 
 
ACORDS: 
 
Primer: L’Ajuntament de Gavà s’adhereix a la Taula pel Dret a Decidir del Baix 
Llobregat. 
 
Segon: Donar suport a totes les accions que a favor del Dret a Decidir, es 
promoguin per la Taula pel Dret a Decidir del Baix Llobregat per promoure 
sinergies i millorar-ne l’eficàcia. 
 
Tercer: L’adopció d’aquests acords es comunicarà a la coordinadora de la Taula 
pel Dret a Decidir del Baix Llobregat, al Consell Comarcal del Baix Llobregat, als 
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grups polítics representats al Parlament de Catalunya, a la Presidenta del 
Parlament de Catalunya, a la Vicepresidenta de la Generalitat de Catalunya, a les 
entitats de Gavà i a la ciutadania en general de la ciutat per mitjà dels medis de 
comunicació locals.” 

 
 
Tot seguit, va intervenir la sra. Emma Blanco per dir que l’objectiu era sumar-se com a ciutat a 
la Taula comarcal pel Dret a Decidir del Baix Llobregat que havia convidat a totes les 
institucions públiques, partits polítics, sindicats, organitzacions empresarials i entitats culturals, 
socials, esportives, educatives i cíviques de la comarca. En aquest sentit, va dir que el 
posicionament de la formació política que representava era el de donar suport a aquesta taula 
comarcal ja que com en el seu moment havien donat suport a les dones en relació al dret a 
decidir pel seu cos, ara pertocava fer-ho en l’àmbit territorial com a obertura d’un petit espai de 
democràcia participativa.  
 
 
La intervenció corresponent al grup municipal del PSC va anar a càrrec del regidor i portaveu, 
sr. Miquel-Àngel Díaz, qui digué que la Declaració Política es basava en el pacte nacional pel 
dret a decidir, qüestió que no compartien tal i com ho van expressar al Parlament de Catalunya, 
doncs consideraven que no acostava gens la possibilitat de fer la consulta ja que seguia apostant 
per iniciatives unilaterals allunyades del diàleg i de l’acord que l’únic que podia comportar era 
més tensió. 
 
Va posar de relleu el maltractament patit pel govern català així com els problemes de 
finançament existents Si bé estaven d’acord amb el dret a decidir no ho estaven amb la manera 
de dur-ho a terme perquè eren socialistes i no independentistes, però com eren demòcrates 
volien un respecte pel dret a decidir però basat en la legalitat i la negociació per la qual cosa no 
podien dinar suport a la Declaració Política. 
 
Prengué la paraula de nou el sr. Rafanell per dir que en el procés hi havia molts col· lectius 
implicats com eren els sindicats, empresaris, associacions .., Va agrair el vot a la sra. Blanco. Va 
adreçar-se al sr. Díaz per manifestar-li que el dret a decidir no tenia perquè anar lligat amb la 
independència ja que només es tractava de poder exercir el dret de vot a les urnes. 
 
 
4) -  DECLARACIÓ POLÍTICA PRESENTADA CONJUNTAMENT P ELS GRUPS 

MUNICIPALS DEL PSC, ICV-EUiA i ERC-EV-IxG RELATIVA A LA 
DECLARACIÓ SOBRE EL DRET A DECIDIR DEL POBLE DE CAT ALUNYA.  

 
La  part dispositiva de la qual diu així: 
 
PRIMER .- La constatació que hi ha una voluntat majoritària, explicitada al Parlament de 
Catalunya, d'efectuar una consulta on el poble de Catalunya pugui decidir, de manera lliure i 
democràtica, el seu futur col·lectiu i el de les relacions entre Catalunya i la resta d’Espanya. 
 
SEGON.- El compromís de l'Ajuntament de Gavà amb la Generalitat i el Parlament de 
Catalunya, representants legítims del poble català, perquè aquesta consulta sigui una realitat. 
 
TERCER.- La necessitat que el Govern d'Espanya i la Generalitat de Catalunya cerquin el 



 28 de 30

diàleg i el pacte, per fer possible la consulta, amb la transparència acordada i en el marc de la 
legalitat. 
 
QUART .- Comunicar aquest acord al Govern d'Espanya, al Govern de la Generalitat de 
Catalunya, als grups parlamentaris del Parlament de Catalunya, a la Federació Espanyola de 
Municipis i Províncies, a la Federació de Municipis de Catalunya i a l'Associació Catalana de 
Municipis. 
 
La Declaració política va ser aprovada per quinze (15) vots a favor (9 PSC, 3 CiU, 2 ERC-EV-
IxG i 1 ICV-EUiA), quatre (4) en contra (PP) i cap abstenció, donant-se per tant el vot favorable 
de la majoria simple (més vots afirmatius que negatius) dels membres de la Corporació presents 
–en aquest moment- a la sessió (19), quòrum que, amb caràcter general, exigeix l'art. 47.1 de la 
Ley 7/1985, de 2 de abril, Reguladora de las Bases del Régimen Local, i l’art. 114.1 del Decret 
legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, pel qual s’aprova el Text refós de la Llei municipal i de règim 
local de Catalunya. 
 

---------- 
 
El regidor i portaveu del grup municipal del PSC, sr. Miquel-Àngel Díaz, va manifestar que la 
Declaració Política responia a l’entesa de tres grups municipals en el que es fugia de visions 
partidistes cercant el consens per tal de recollir el sentiment de moltes ciutadans de Gavà de poder 
exercir el dret a decidir, que era la suma del principi democràtic i el de legalitat.  
 
Va destacar la importància de la cohesió social i de la unitat civil i per això havien fugit de 
l’estratègia del debat més partidista cercant una centralitat política fonamentada en el pacte i en el 
diàleg i no pas en l’enfrontament. Tot seguit va donar lectura als acords de la Declaració Política, 
el text íntegre de la qual era el següent: 
 

La sentència del Tribunal constitucional, que modifica l'Estatut de Catalunya 
aprovat en referèndum per la majoria de catalans i catalanes, va ser interpretada 
per moltes persones com la confirmació que les ànsies d'autogovern de bona part 
de la ciutadania de Catalunya ja no tenia cabuda en la Constitució espanyola. El 
nou finançament acordat l'any 2009, que pretenia aturar el creixent malestar fiscal 
català, tampoc ha garantit el compliment del principi d'ordinalitat. 
 
A tot això li hem de sumar la percepció d'un exagerat dèficit fiscal que s'ha vist 
agreujat amb motiu de la crisi econòmica i la sensació d'injustícia sobre les 
inversions públiques estatals a Catalunya, així com l'acumulació d'incompliments 
per part dels successius governs espanyols del model de finançament acordat a 
partir del que disposa el nou estatut català, i la manca de sensibilitat suficient 
sobre la realitat pluricultural i plurilingüistica d'Espanya. 
 
Per això, tenint en compte la suma d'aquestes i d'altres raons, i davant l'anunci de 
la convocatòria d'una consulta per tal que el poble de Catalunya pugui decidir la 
seva relació amb la resta d'Espanya, els grups municipals del PSC, ICV-EUiA i 
ERC-EV-IxG proposem al Ple de l'Ajuntament de Gavà l'adopció dels següents: 
 
ACORDS 
 
Primer.- La constatació que hi ha una voluntat majoritària, explicitada al 
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Parlament de Catalunya, d'efectuar una consulta on el poble de Catalunya pugui 
decidir, de manera lliure i democràtica, el seu futur col·lectiu i el de les relacions 
entre Catalunya i la resta d’Espanya. 
 
Segon.- El compromís de l'Ajuntament de Gavà amb la Generalitat i el Parlament 
de Catalunya, representants legítims del poble català, perquè aquesta consulta 
sigui una realitat. 
 
Tercer.- La necessitat que el Govern d'Espanya i la Generalitat de Catalunya 
cerquin el diàleg i el pacte, per fer possible la consulta, amb la transparència 
acordada i en el marc de la legalitat. 
 
Quart.- Comunicar aquest acord al Govern d'Espanya, al Govern de la Generalitat 
de Catalunya, als grups parlamentaris del Parlament de Catalunya, a la Federació 
Espanyola de Municipis i Províncies, a la Federació de Municipis de Catalunya i a 
l'Associació Catalana de Municipis. 

 
Seguidament, va intervenir la regidora i portaveu del grup municipal d’ICV-EUiA, sra. Emma 
Blanco, qui va ressaltar el fet que dos grups polítics i una coalició haguessin arribat a un acord 
en aquesta qüestió on s’incidia en l’aspecte de la democràcia participativa doncs es donava als 
ciutadans la possibilitat de decidir entre totes les opcions possibles, en definitiva, llibertat per a 
escollir.  
 
Va destacar el consens aconseguit, més enllà dels matisos i visions finals que cada grup tenia, 
considerant important el manament que podi afer el Ple per tal que el govern de la Generalitat i 
de l’Estat cerquessin el diàleg perquè calia gestionar el diàleg en detriment de la confrontació. 
 
 
Per la seva banda, el sr. Jordi Calatayud, regidor del grup municipal del PP, va dir que estava a 
favor del dret a decidir i del diàleg però creia que si no es trobava interlocutor llavors tornarien 
a perdre’s les oportunitats preguntant llavors que s’hauria de fer.  
 
Va recordar que en el proper mes d’abril es debatria aquest assumpte en el Congrés del Diputats 
desitjant que es dialogués, però si no s’escoltava llavors a la ciutadania no li quedava res més 
que anar a votar bé fos mitjançant consulta, referèndum o eleccions. 
 
Encara que no era partidari d’una declaració unilateral d’independència la realitat era que la 
manca d’interès del govern de l’Estat per escoltar les demandes del poble català els abocava a 
la mateixa. 
 
 
En el torn del grup municipal de CiU, el regidor i portaveu sr. Ramon Castellano, va contestar 
al sr. Díaz que no havia pogut afegir-se a la Declaració Política perquè ja n’havien presentat 
una i el ROM no ho permetia, tret que fos secundada per tots els grups municipals. Tot i això va 
deixar palès que donarien suport a la Declaració Política atès que des del punt de vista 
nacionalista i democràtic la consideraven positiva i, a més, va agrair que s’hi hagués sumat el 
grup del PSC. 
 
Va demanar al grup municipal del PSC que traslladessin als seus òrgans superiors de partit que 
quan el proper 8 d’abril, la representació del Parlament de Catalunya anés al Congrés dels 
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Diputats a defendre la petició d’autorització del Parlament per convocar la consulta, els diputats 
socialistes li donessin el mateix suport com el que feien en el dia d’avui. 
 
 
La intervenció del grup municipal del PP va anar a càrrec del regidor i portaveu sr. Josep 
Llobet, qui digué que un cop analitzada l’exposició de motius de la Declaració Política, que 
l’Estatut de Catalunya si que tenia cabuda dins de la Constitució i el que va succeir era que hi 
havia una part del mateix que no s’ajustava a la Carta Magna. 
 
No entenia com es feia referència a que es necessitava un millor finançament quan l’actual es 
fruit de l’aprovació de l’Estatut a l’any 2009, que el tripartit va qualificar com el millor de tota 
la història.  
 
Es va fer ressò que en el dia d’ahir es va conèixer la sentència del Tribunal Constitucional, 
adoptada per unanimitat, en la que es dictaminava que la declaració sobiranista catalana era  
contrària a la Constitució atès que la sobirania corresponia només al poble espanyol.  

 
Va afegir que sobre el sr. Rajoy no requeia la responsabilitat de acceptar o no l’autorització de 
consulta perquè aquesta era una decisió que només competia a les Corts Generals i, en concret, 
als diputats de tots els grups polítics.  
 
Va concloure dient que votarien contra i que es mostrava sobtat pel fet de que a l’anterior 
Declaració Política, sobre idèntica qüestió, el grup del PSC votés en contra de la mateixa i ara 
amb aquesta hi fes a favor. 
 
El sr. Calatayud va prendre novament la paraula per manifestar que el PP disposava de majoria 
al Congrés dels Diputats per la qual cosa eren ells els qui havien de encetar un diàleg i no 
tancar-se amb banda. 
 
 
Per acabar el debat intervingué un altre cop el sr. Díaz qui va agrair el suport rebut pels grups 
que votarien a favor de la Declaració Política i s’adreçà al PP per dir que si bé s’havia de 
respectar el marc de la legalitat en el dret a decidir no es podia perdre de vista que hi havia un 
problema de relació amb la resta d’Espanya, que no es podia amagar i requeria una solució 
política consensuada. 
 

---------- 
 
Esgotats els assumptes a discutir, la sra. alcaldessa-presidenta dóna per acabada la sessió essent les 
vint hores, sis minuts, de la qual cosa i del que s’hi ha dit, jo el secretari en dono fe. 
 
              L’alcaldessa                                                                                       El secretari 
 
 
 
 
    Raquel Sánchez Jiménez                                                                      Roger Cots Valverde 
 
 
 


